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VIII. KONGRESI
Osmi kongres ZKJ je proučil razvojno pot naše sociali- i  

stične skupnosti od VÌI. kongresa do danes. Pri tem  je pred- f  
vsem kritično obravnaval aktualna idejno politična vprašanja f  
in probleme na vseh področjih dejavnosti ZK, predvsem s sta- .4 
lišča razvoja in nadaljnje afirmacije samoupravljanja. Globoke Ì 
in vsestranske spremembe, ki jih. odraža V III. kongres v druž- \  
beno ekonom skem  življenju naše dežele, so zajete v resoluciji t  
kongresa, k i pomeni kažipot za nadaljnje Zavestne družbene # 
akcije socialističnih sil in komunistov ' Jugoslavije v. boju, za è 
socializem Zato morajo biti kongresni zaključki trdna osnova Ì 
i n :. linija 'za idejno in akcijsko enotnost ZK v prihodnjem  J 
obdobju. ' 4

Referati in razprava na plenumu in v komisijah so opo- t  
zorili na poglavitne probleme in naloge, ki jih bo treba reše- f  
vati v prihodnjem obdobju, na resne slabosti, ki so se poka- 4 
zale v naši družbi, predvsem pri delu Zveze komunistov, na 4 
bistvene sm eri in oblike naše socialistične akcije na področju 4 
notranje graditve in še zlasti na še večjo afirmacijo vloge 4 
neposrednega proizvajalca in delovnega človeka v procesu « 
družbene reprodukcije. Kongres je ugotovil, da je  minulo ob- 4 
dobje značilno po velikih rezultatih in bogatih izkušnjah. Si- 4 
stem  družbenega samoupravljanja, uzakonjen z ustavo SFRJ, 4 
je postal nedotakljiva podlaga ustvarjalnih prizadevanj naših 4 
delovnih ljudi. Dosegli smo hiter in dinamičen gospodarski 4 
razvoj in okrepili materialno osnovo vsestranskega napredka 4 
socializma. , ■■ > 4

Venomer smo izboljševali materialne in kulturne pogoje 4 
Življenja delovnih ljudi, rastia je njihova socialistična zavest, 4 
krepilo se je prepričanje o enotnosti njihovih osebnih in druž- 4 
benih interesov. . , - , ■ • * — ii : _ 4

V obdobju samoupravljanja so bili doseženi pomembni 4 
rezultati v gospodarskem razvoju, vendar je razvoj samouprav- 4 
Ijhnja naletel tudi na razne težave in'probleme. Sistem  delitve 4 
družbenega proizvoda se ni prilagajal razvoju proizvodnih sil 4 
in novih produkcijskih odhosoV, kar je  povzročalo med drugim  4 
tudi stalno zaostajanje osebne potrošnje v delitvi narodnega 4 
dohodka. Za' uresničitev z ustavo zagotovljenih pravic in vloge 4 
neposrednih proizvajalcev v razširjeni reprodukciji so potreb- 4 
ne odločne spremembe v družbeni delitvi. Krepitev materialne § 
osnove delovnih Organizacij omogoča delovnim kolektivom, da 4 
sami odločajo o pogojih in sredstvih svojega dela, s tem  pa 4 
tudi o racionalnem razpolaganju s sadovi svojega dela. Dose- 4 
Žena stopnja razvoja terja stabilen in skladen gospodarski raz- 4 
voj, kar je  treba zagotoviti s celotno ekonomsko politiko. Ta 4 
pröces je neločljivo povezan, s samostojnostjo kolektivov pri 4 
odločanju o razširjeni reprodukciji. To pa bo hkrati ustvarjalo 4 
pogoje in omogočalo nadaljnjo hitrejšo' rast proizvodnih sil 4 
dežele, nacionalnega dohodka ih  življenjskega standarda. 4

Trajna naloga komunistov, je, da se odločno bojujejo za 4 
afirmacijo socialističnih družbenih odnosov v delovnih, organi- 4 
zacijah, in to predvsem z idejno in politično mobilizacijo de- 4 
lovnih ljudi za razvijanje njihovih samoupravnih pr,avic, za 4 
njihovo čimbolj neposredno upravljanje delovne enote in de- 4 
lovne organizacije, skratka,- ža  vzpostavljanje takšnih noira- 4 
njih odnosov, v katerih b o  delovni človek čimbolj neposredno  4 
odločal o ustvarjanju in delitvi dohodka. Izhodišče v politiki 4 
-delitve osebnih dohodkov mora biti dosledno spoštovanje na- 4 
čel delitve po delu, kar bo vplivalo na postopno zm anjševanje  4 
faZlik med um skim  in fizičnim  delom v skladu s povečanjem  4 
proizvodnih sil in produktivnosti. . ; .. . 4

Ob tem, ko je ZK proučila bogate izkušnje in uspehe v  4 
svojem  delu, kakor tudi slabosti in njihove vzroke, poudarja  4 
V III. kongres pomen takšnega razvoja in delovanja ZKJ, k i  4 
bosta zagotovila čim  popolnejše in doslednejše uveljavljanje 4 
njene vodilne idejno-politične, vloge v boju zà. nadaljuj o krepi- 4 
tev socialističnih odnosov, Resnične uspehe ZKJ pri uresniče- 4 
vanju njene vodilne vloge je mogoče oceniti le na osnovi 4 
rezultatov družbeno-politične akcije delovnega človeka.jv siste- 4 
mu: samoupravljanja kakor tudi na osnovi socialistične vse.- 4 
bine sklepov, ki jih  vsak dan sprejemajo številni činitelji 4 
gospodarskega, družbenega in kulturnega življenja.  ̂ 4

Danes je osnovna naloga kom unistov boj za polnejšo uve- 4 
Ijavitev vloge in pravic delovnega človeka. kot nosilca vseh \  
družbenih dejavnosti ter nenehno razvijanje njegove sociali- 4

(Nadaljevanje, n à  2. strani) - , f.

N A  PRAQU NOVEQA LETA
kajti nihče izmed nas ni nezmot
ljiv, toda te je treba objektivno 
priznati in jih tudi odstranjevati.

Naši uspehi so veliki
Doseženi uspehi v naši povojni 

dobi oziroma poti so res veliki in 
ogromni, posebno še, če pomisli
mo, kje smo sploh začeli. In prav 
«o nam priznavajo vsi tisti, ki ob
jektivno gledajo na našo stvarnost, 
in tudi tisti, ki niso sploh pristaši 
naše koncepcije družbene uredi
tve kot take, to nam dokazujejo 
vsè statistike Organizacije združe
nih narodov, ki našo socialistično 
domovino uvrščajo med države z 
najbolj hitrim gospodarskim raz
vojem povojnega obdobja.

In prav to je tudi tisto, na kar 
smo lahko ponosni, to je tisto, kar 
nam kaže, da smo na pravi poti; 
to je tisto, kar naj nam bo v spod
budo pri našem nadaljnjem delu, 
da bo šel naš razvoj naprej po 
poti, ki smo si jo zastavili. Dose
ženi uspehi so dokaz in spodbu
da tudi vsem onim, ki so in ki še 
stoje ob strani in z nezaupanjem 
gledajo na to, kar se pri nas do
gaja, so jim dokaz, da ni to borba 
za dobro ene ali druge kaste, tem
več za dobro vse naše skupnosti. 
Naše načelo je: vsakega naj skup
nost nagrajuje po njegovih priza
devanjih.

Pregled lanskega dela
Tudi mi člani kolektiva tovarne 

glinice in aluminija smo del te 
skupnosti, tudi mi sodelujemo po
sredno ali neposredno pri razvoju 
našega gospodarstva, tudi mi smo 
vključeni v dolgo vrsto vseh tistih, 
ki še bore za gospodarski napre
dek naše socialističnč domovine, za 
boljše življenje naših narodov, za 
mirno sožitje vseh narodov sveta. 
In na to smo lahko nedvomno po
nosni in na to tudi moramo biti 
ponosni. Nenehno se tega zavedaj
mo, stalno imejmo to pred očmi. 
Ne bomo se zaustavili na pol poti, 
temveč bomo korakali naprej s še 
trdnejšimi, s še samozavestnejšimi 
koraki. In ko smo tako pravkar 
stopili v novo leto, se mi zdi potreb
no, da za hip postojimo in na krat
ko in hitro pogledamo nazaj na 
minulo delo naših samoupravnih 
organov, sindikata, osnovnih orga
nizacij ZK in aktiva ZMS.

Organi delavskega 
samoupravljanja

Delo organov delavskega samo
upravljanja je bilo v letošnjem le
tu resnično razgibano in plodno in 
so ti organi, delavski svet, upravni 
odbor, sveti proizvajalcev delov
nih enot in razne komisije, opra
vili res obsežno in odgovorno delo. 
Tu bi seveda predvsem omenili de
lo v zvezi s sestavo in sprejetjem 
statuta naše delovne organizacije,

(N a d a lje v a n je  n a  2. s tr a n i)

Ob vstopu v novo leto navadno 
pregledamo uspehe in tudi neuspe
he svojega dela v starem letu, sami 
si položimo neke vrste obračun in 
razmišljamo, če je naše delo bilo 
plodno in uspešno; v to razglablja
nje pa se že vplete kot rdeča nit

varno storiti v prihodnjem obdobju 
enega leta.

Kot računa in planira vsak po
sameznik, kaj jè in kaj bo napra
vil v svoje dobro, tako delamo, to 
kot člani naše socialistične skup
nosti — kot Jugoslovani. Čim več

Za nove delovne uspehe v novem leitu!

misel na delo, težave in tudi napo
re, ki nas čakajo v novem letu.

Tudi v podjetju se navadno ob 
vstopu v novo leto pogovorimo ò 
našem delu v pretekli dobi, 
obenem pa si že načrtujemo delo 
za leto, ki je pred nami.

Tudi družbene organizacije v 
podjetju polagajo take obračune in 
se že — dogovarjajo o delu, ki jih 
čaka. In kot je pač vsako leto na
vada, nam tudi letos ob koncu leta 
misli uhajajo nazaj na prehojeno 
pot v tem letu in na tisto, ki si 
jo bomo zastavili v porajajočem se 
letu. Delamo bilanco storjenega, 
delamo plan tistega, kar namera-

se jih pri tem delu bori za enak 
cilj, tem bolj gotovo bo ta tudi 
dosežen. In dejstva kažejo, da je 
ta borba uspešna.

V dobi neslutenega razvoja teh
nike, ko je človeku uspelo napra
viti že ogromne korake za osvoji
tev vsemirja, se tudi mi Jugoslo
vani borimo uspešno sicer ne 
za osvojitev vesolja — temveč za 
premagovanje vseh težav in za
ostalosti, za lepše in boljše življe
nje. V povojnem obdobju prehoje
na pot je za vse nas res veličast
na. Delali smo sicer in še delamo 
napake in — napakice, kar je 
pravzaprav pri vsakem delu nujno,

Uspeh pri delu in srečo ter zdravje v družini želijo v
novem letu vsem članom kolektiva

D E L A V S K I S V E T , U P R A V N I O D B O R , V O D ST V O  P O D JE T -  
'v. T O V A R N IŠ K I  K O M IT E  Z K S , O D B O R  S IN D IK A T A ,
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(Nadaljevanje s 1. strani) i
stične zavesti. Nadaljnji idejno-politični in organizacijski raz- i  
voj ZK  terja, da so kom unisti čimbolj borbena in čim bolj J 
vplivna idejna in politična sila, da so zm eraj v središču druž- i  
bene akcije, da. z vsebino in načinom svojega dela spodbujajo i  
razvijanje socialističnih odnosov in neposrednega, odločanja i  
delovnih ljudi o vseh družbenih poslih, da vsi člani Zveze ‘i  
sodelujejo pri 'graditvi politike in stališč Zveze ter s tem  pri- i  
spevajo k nadaljnji demokratizaciji notranjega življenja v i  
Zvezi kom unistov in družbenih odnosov v celoti. *

Demokratični odnosi v  družbi in v ZKJ terjajo večjo oseb- 4 
no in družbeno odgovornost vsakega člana, zlasti pa funkcio- J 
narjev Zveze, in to tako na delovnem mestu, ko t v celotni 4 
družbeni dejavnosti. Za svojo javno dejavnost je kom unist od- i  
govoren pred javnostjo. i

Zveza kom unistov sodi, da sta intenzivna kritika in demo- f  
kratični boj m nenj s stališča socializma neogibno potrebna za à 
razvijanje socialističnih odnosov. K om unisti se morajo ener- i  
gično boriti proti vsem poskusom, da bi delovnim ljudem  one- i  
mogočili s kritiko ustvarjalno učinkovati in prispevati k  i  
socialističnemu progresu. i

V III. kongres poziva vse kom uniste in vse delovne ljudi, i 
naj si v prihodnjem obdobju še bolj prizadevajo za nadaljnjo  i  
idejno in politično krepitev naše družbe, za nadaljnje uspehe i  
v gospodarstvu in vseh drugih družbenih dejavnostih, za še i  
močnejši napredek samoupravnega sistema, za boljši!j ma- \
terialni položaj in večji vpliv delovnega človeka v družbi in i 
za še večji ugled naše socialistične skupnosti v  svetu. i

(Iz resolucije V III. kongresa.) , ?
Janez Sukič t

Z zasedanja delavskega
25. decembra 1964 je bila 7. redna seja delavskega sveta. Sklicana je bila predvsem zaradi razprave o pra

vilnikih o delitvi osebnih dohodkov, ki so jih sprejeli sveti proizvajalcev delovnih enot. Delavski svet je imel 
nadalje na dnevnem redu še sprejem plana investicijskega vzdrževanja za leto 1965, določitev kvote za re
klamo, reprezentanco in prevoze#z osebnimi avtomobili, odobritev plačila raznih računov in še nekaj tekočih 
zadev, kot so razprava o pritožbah članov kolektiva na dodelitev stanovanj itd.

(Nadalje vam je is 1. strani) 
nadalje delo v zvezi s sestavo os
nutka pravilnika o delitvi cistéga 
dohodka in delitvi osebnih dohod
kov, priprave in svečano prazno
vanje 10. obletnice proizvodnje 
podjetja in še in še.

V prihodnjem letu čaka naš ko
lektiv obširno in zahtevno delo. To 
delo bo od nas vseh zahtevalo do
kaj truda in naporov, vestno in do
sledno izvrševanje vseh dolžnosti 
in aktivno sodelovanje vsega ko
lektiva. Želim, da bi delavski svet 
in predvsem sveti proizvajalcev 
delovnih enot pri tem delu še bolj 
aktivno in uspešno delovali, kot je 
to bilo v tem letu.

Sindikat
Delo našega sindikata v tem le

tu kljub nekaterim uspehom ni 
bilo tako kot smo si ga zamislili 
in planirali v naših delovnih na
črtih. Sestankov s članstvom tako 
rekoč skoraj ni bilo, pohvaliti pa 
se tudi ne moremo z drugim de
lom sindikata. Gotovo najbolj us
pela akcija je bila ustanovitev ne
katerih rekreativnih centrov, ka
terih pobudnik je bil tovarniški 
odbor sindikata.

V novem letu se bomo morali 
mnogo bolj pobrigati za izživlja
nje kolektiva v prostem času, s 
prirejanjem zabavnih prireditev, 
družabnih večerov, z organizira
njem športnega življenja (šah, 
strelstvo, odbojka, košarka, orodna 
telovadba itd.), pri čemer nam bo 
veliko koristila novopridobljena 
telovadnica v šoli, za ostalo pa le
pa sodobna dvorana v restavraci
ji, s katero bomo lahko poživili 
kulturno življenje. Seveda pa mo
ramo v novem letu dati tudi veli- 
lilc poudarek množičnim sestan
kom članstva, ki je nekdaj bilo ze
lo v redu, v zadnjih letih pa je po
polnoma stagniralo — morda delno 
tudi upravičeno. S temi sestanki 
pa želimo doseči čim širše sodelo
vanje vsega kolektiva pri sindikal
nem delu ter pri upravljanju pod
jetja.

Zavedati pa se moramo, da bomo 
vse to v prihodnjem letu lahko 
uresničli le s požrtvovalnim delom 
vsega članstva.

Druge organizacije
Ce se v nadaljevanju na kratko 

dotaknem tudi dela naših osnovnih 
organizacij v tem letu, potem mo
ram žal ugotoviti skoraj enako kot 
maloprej pri sindikatu, da smo si
cer res nekaj delali, vendar pa je 
bilo to delo precej pod povprečjem 
nekaj zadnjih let. Res je, da je bi
lo tukaj tudi mnogo težav zaradi 
izmenskega dela, toda to kljub te
mu ne more biti vzrok toliko slab
šega dela od prejšnjih let. Dela pa 
je vendar bilo dovolj, le nismo se 
ga znali lotiti na pravem koncu.

Tako bi med drugim morali po
svetiti še posebno pozornost naši 
mladini v kolektivu. Zelo dobro bi 
namreč bilo, če bi OO izvolile po
sebne mladinske komisije, ki bi 
naj vodile in usmerjale delo čla
nov ZK z mladinci — komunisti in 
člani ZMS ter skrbele za politič
no in izobraževalno delo z mladi
mi proizvajalci v naši tovarni.

Se prav posebno pozornost pa bi 
morali vsi skupaj posvetiti spre
jemu novih članov ZMS v vrste 
ZK. Osnovne organizacije čakajo 
zahtevne in tudi obsežne naloge v 
prihodnjem 1965. letu, predvsem še

po minulem VIII. kongresu ZKJ. 
Morali si bomo res prizadevati, da 
nudimo komunistom in tudi osta
lim članom kolektiva čimveč mož
nosti za izobraževanje. V tej sme
ri bi morali bolj tesno sodelovati 
z delavsko univerzo ter skušati 
najti tudi najprimernejšo obliko, 
da bi k izobraževanju pritegnili 
čimveč delavcev in uslužbencev.

Politično-ideološko in družbeno
ekonomsko izobraževanje nam naj 
res usposobi čimveč članov kolek
tiva za vedno zahtevnejše naloge, 
ki nas čakajo na področju družbe
nega oziroma delavskega samo
upravljanja in nadaljnjega osvaja
nja tehnološkega postopka v mo
derni proizvodnji. Osnovne organi
zacije naj v prihodnjem letu nu
dijo vso pomoč pri delu sindikal
nih podružnic in aktiva ZMS.

0 mladini
Pri koncu pa se moramo dotak

niti še malo aktiva ZMS v našem 
podjetju. Precej članov našega ko
lektiva ne ve, da delujeta pri nas 
aktiva ZMS, v katerih je včla
njenih precej mladih proizvajal
cev. Naši mladinci bi zelo radi so
delovali pri raznih proslavah in se 
tudi udejstvovali pri športnih 
igrah, toda njihovim željam žal ni
smo vedno ustregli, čeprav so za 
to dani pogoji, razen morda po
manjkanja primernih prostorov, 
ki bi jih tako nujno potrebovali. 
V tem letu bi morali za naše mla
dince organizirati posebna preda
vanja o načelih samoupravljanja 
in tako mlade člane kolektiva us
posabljati za prevzem dolžnosti v 
organih upravljanja. Danes ugo
tovimo lahko le to, da je mladina 
zelo slabo zastopana v delavskem 
svetu ali v svetih proizvajalcev 
delovnih enot, čeprav vemo, da je 
pri nas zaposlenih precej mladih 
ljudi. Cas bi že bil tudi, da bi 
naš aktiv ZMS, seveda ob pomoči 
ostalih političnih organizacij v 
podjetju,’ ustanovil klub mladih 
proizvajalcev. Ta klub naj bi skr
bel za usposabljanje mladih delav
cev, za vse naloge, ki čakajo bodo
če upravljalce, mladince naj bi 
tudi seznanil z ustrojem in poslo
vanjem podjetja, s principi uprav
ljanja, obenem pa bi v imenu mla
dih sodeloval s delavskim svetom 
in sveti proizvajalcev delovnih 
enot. Res je, da je ustanovitev 
kluba mladih proizvajalcev za 
mladince težak in trd oreh in da 
bi tukaj potrebovali res izdatno 
pomoč vseh političnih organizacij 
in uprave podjetja. Iz vsega nave
denega torej lahko vidimo in za
ključimo, da delo političnih orga
nizacij v letošnjem letu ni bilo 
preveč uspešno — čeprav sicer ne 
mislim in ne smem trditi, da je 
pa bilo tudi preveč slabo, vendar 
pa je treba poudariti, da nas v no
vem 1965. letu čakajo še mnogo 
bolj odgovorne in zahtevne naloge 
predvsem še spričo končane re
konstrukcije in plana proizvodnje, 
ki ga pa bomo s skupnimi napori 
tudi dosegli.

Ko torej na pragu novega Jleta 
gledamo nazaj na že dovršene 
naloge naših rok, na našo rekon
struirano in avtomatizirano tovar
no, zrimo smelo v prihodnost in 
recimo si:

»Se veC, Se bo lje , Se sme-
LEJE IN NE SAMO V TOVARNI 
— V NOVEM LETU 1965 PA 
SREČNO!« M. F.

Pravilnik ò delitvi osebnih d07 
hodkov je takšnega pomena za 
podjetje, da ga je potrebno teme
ljito predelati in šele nato dokonč
no sprejeti. Člani kolektiva se te
ga dobro zavedajo, zato so bile ži
vahne razprave o tem pravilniku 
na sejah svetov proizvajalcev de
lovnih enot, še obširnejša razpra
va pa je bila na delavskem svetu, 
saj je trajala ves dan, tako da dne
vni red ni bil izčrpan, temveč je 
bilo potrebno sejo prekiniti in 
skleniti, da s,e bo nadaljevala po 
preostanku dnevnega reda.

Pravilnik o delitvi osebnih do
hodkov sprejmejo sveti proizvajal
cev delovnih enot vsak za svojo 
enoto na osnovi sprejetega pravil
nika o delitvi čistega dohodka; le- 
tega je delavski svet sprejel na 
svoji seji dne 17. nov. 1964. Osnut
ke obeh pravilnikov je pripravila 
posebna komisija za ureditev pra
vilnikov o delitvi čistega dohod
ka in osebnih dohodkov, ki je bila 
imenovana po komisiji za izdelavo 
statuta in jo je pozneje potrdil de
lavski svet. O osnutkih obeh pra
vilnikov je delavski svet razprav
ljal že na svoji seji dne 15. okto
bra in priporočal svetom proizva- 
jalcèv delovnih enot, naj razprav-

Pri izgradnji tak eg a  g iganta 
ko t je  naša  tovarna  se dogajajo  
m nogi p rije tn i in  tudi neprije tn i 
dogodki. Če ibi k ron ist zapisoval 
v sakodnevna dogajan ja  na tako 
velikem  gradbišču ko t je  bilo to, 
bi' k ron ika  gotovo obsegala n e 
kaj p recej debelih  kn jig . Žal ni 
bilo tistega, k i bi zapisoval v sa 
kodnevne dogodke, ostalo je  le 
nekaj živih prič, k i p a  se le  ob 
izrednih  dogodkih  spom injajo 
nazaj in  Obujajo spom ine. Teh 
prič b i sicer lahko bilo  neprim er
no več, v en d ar je  v e lik a  večina 
g rad ite ljev  odšla tja , k je r  SO' jim  
nudili bo ljše  pogo je  dela in več je  
osebne dohodke.

Iz raznih zapiskov, ki s te  jih  
lahko p reč it ali v. jub ile jn i štev il
ki; je  m ogoče videti, ko liko  je  
bilo razen  lastnega  prizadevan ja  
za izvedbo rekonstrukcije , ki je  
b ila  p ra v k a r končana  še raznih 
forum ov ustanov  in  podjetij. Če 
p a -p rim e rjam o  to z izgradnjo, 
k je r  je  b ilo  neprim erno več 
zgradb, oprem e in  stro jev  in  
zraven  teg a  še n i b ilo  na  voljo  
izvajalcev, k i b i bili zmožni 
p revzeti razna dela, vem o, da 
smo m orali nap rav iti sam i res 
mnogo. Izdelati j e  bilo- treba 
ogrom no količino oken, v rat, re 
zervoarjev , cevnih  oldušnikov, 
štopnic, podestov  itd. Za vsa  ta  
dela p a  nam  je  m anjkalo  poklic
nih delavcev, p redvsem  za -avto
geno in  električno v a rjen je . Ker 
je  b ila  t a  po treba  vsem  v ko lek 
tivu  dobro poznana, se  je  pač  
m arsikateri, k i je  b il  brez p o 
klica, k a r  jav il, da bi rad  posta l 
varilec. V arilna m rzlica je  p o 
stala  tako  aktualna, d a  takoj, ko 
je  dal eden pištolo iz rok, drugi 
že nekaj pacal. K er p a  so seveda 
m ed nam i bili tu d i hudom ušneži 
in  karikatu risti, smo nekega dne 
našli na .st.enah in  na  rezervoar
ju  narisanega slona in m edveda, 
ki sta  im ela v  eni šapi ščit v 
drugi pa  pištolo. P rvi je  varil 
avtogeno, drugi pa  električno.

To k a rika tu ro  je  v idel tud i ta 
k ra tn i tehnični d irek tor, k i je  bil 
silno občutljiv  zarad i kakovosti 
e lek tričnega v a rjen ja . Takoj je  
organiziral tečaj za e lektrične 
varilce  in  jih  tudi sam praktično 
in teo re tsko  poučeval. Zatem  je  
sledila tud i okrožnica, da smejo 
rezervoarje  v ariti samo tes tiran i 
varilci. Iz teh  varilcev  je  postalo 
nekaj p rav  dobrih delavcev  in 
so še danes tukaj zaposleni, žal

ljajo o pravilniku o delitvi čistega 
dohodka in sprejmejo pravilnik o 
delitvi osebnih dohodkov po pred
pisanem postopku, po 213. členu 
statuta podjetja.

V naslednjih dneh so sveti pro
izvajalcev pravilnik o delitvi oseb
nih dohodkov izobesili in je bil v 
splošni razpravi vse do začetka 
meseca decembra, ko so sveti spre
jeli navedeni pravilnik.

Organi delavskega samouprav
ljanja v podjetju so bili mnenja, 
da bi 'morali pravilniki o delitvi 
osebnih dohodkov sloneti na enot
nih načelih oziroma da bi naj vse
bovali enotne kriterije za ocenitev 
posameznih delovnih mest: Zara
di tega je komisija pripravila ta
bele, po katerih bi ocenjevali de
lovna mesta po strokovnosti oziro
ma kvalifikaciji, po zahtevanem 
praktičnem znanju na delovnem 
mestu, po odgovornosti na delov
nem mestu, po odgovornosti pò ob
segu dela, po odgovornosti za 
sredstva za delo, fizičnem naporu 
in nevarnosti pri delu.

Vsi sveti proizvajalcev so se s 
tem predlogom strinjali in spreje
li tabelarni del pravilnika. Njihova 
naloga je bila, da določijo posamè- 
zna delovna mesta v tabelo II-C —

pa š.e vedno brez ustrezn ih  k v a 
lifikacij.

R ezervoarje  smo delali s tako 
vnem o da smo nekega dne poza
bili n a  m ero v ra t stro jne  de lav 
nice in  je  bilo treba  dokončan 
rezervoar razdreti na  dele, da 
smo ga lahko transportira li n a  
m ontažno mesto. Skupine, k i so 
izdelovale golfove predm ete ozi
rom a oprem o, so bile že tako  iz-

odgovornost na delovnem mestu. 
Komisija je sodila, da bi naj v tej 
tabeli bila zajeta specifična delov
na mesta, ki imajo res takšno od
govornost.

Sveti proizvajalcev delovnih enot 
so v-razpravi o sprejemu pravilni— 
kov smatrali, da bi bilo potrebno 
v tabelo II-C vključiti večino vséh 
delovnih mest, ker bi na ,ta način 
bilo možno diferencirati posamez
na delovna mesta pri konkretnem 
ocenjevanju. Centralna komisija 
za ureditev pravilnikov je pri pre
gledu sprejetih pravilnikov po sve
tih proizvajalcev delovnih enot to 
ugotovila. Smatrala je,; da sé s ta
kim načinom poviševanja točk za 
posamezna delovna mesta samo 
rušijo sprejeta načela in enotni 
kriteriji.

Zaradi tega je sklicala skupni se
stanek komisije z vodji delovnih 
enot in vskladila tabelo II-C, iz ka
tere je izločila tista delovna me
sta v posameznih delovnih enotah, 
ki ne sodijo v navedeno tabelo. 
Nadalje je ugotovila, da so vzdr
ževalni obrati sprejeli tudi popra
vek v tabeli I, in sicer, da so po
višali točke v 3. stopnji od 150 na 
180, tj. za delavce s končano po
klicno šolo. Nadalje je isti svet

urjene, da jim  ni bilo treba  raz
lagati načrtov . N e k i1 brigad ir je  
nekoč .rekel: »Toliko oken in 
v ra t sem že naredil, da se mi 
ponoči k a r  san ja  o njih, k ljub  
tem u, p a  m e še  /zmeraj tepejo  
tu ja  .v ra ta  .po hrbtu.« No sedaj 
pa je  po desetih  le tih  tudi sebi 
u stvaril las ten  dom, v ra t p a  si 
k ljub  tem u ni sam  napravil. 
N i b ila  ta k ra t tovarna  edina,

Tako smo gradili pred desetimi leti

GRADITEV TOVARNE PRED



Predstavljamo vam
p r e d se d n ik e  sv e to v  p r o iz v a ja lc e v  DE

sveta
sp re je l; tabelo I-B  — zahtevano 
praktično znanje na delovnem me
stu — v  drugi obliki kót vsi ostali 
sveti proizvajalcev delovnih enot, 
in sicer je  dodatno vključil, ‘V to 
tabelo pe 3. in  2. stopnjo, ter, raz
poredil točke za vse. stopnje do 10 
let. Tudi ta  popravek ni v  skladu 
z enotnimi sm ernicami; zato je  ko
m isija , sm atrala, da bi ga naj de
lavski svet na osnovi pooblastila, 
ki m u je  dano s statutom , zavrnil.

Spoštovanje statuta
O vsem tem  je  delavski svet raz

pravljal. V uvodni razpravi je  de
lavski s vel najprej ugotovil, da je  
pravilnik o delijvi osebnih dohod
kov vsake-delovne enote sprejet 
po predpisanem  postopku, tj. ' po 
določilih sta tu ta  in  splošnih sm er
nicah, ki veljajo  za sprejem  p ra
vilnika o-delitvi osebnih dohodkov. 
Delavski svet je  nadalje ugotovil, 
da niso bila pri sprejem anju na
vedenega pravilnika kršena načela 
demokratičnosti, saj so imeli vsi 
člani kolektiva možnost dajati pri
pombe na osnutek pravilnika, ki je 
b il izobešen precej dalj, kot je  to 
predpisano s statutom.

Delavski svet je  po gornjih ugo
tovitvah razpravljal o predlogu 
upravnega odbora, za vskladitev 
tabelarnega' dela praviln ika o de
litv i osebnih dohodkov, ki se bist
veno ne' razlikuje od tistih  tabel,“ 
ki so jih  sprejeli sveti proizvajal

ki je  zahitevaila najraz ličnejše  
kovinske izdeilke. Tudi 'za n ase lje  
je  b ilo  treba  skrbeti. G radbena 
dela -so na m nogih b lok ih  k o n 
čali, v en d ar Stanovanja niso bila 
vseljiva. P rim anjkovalo je  p red 
vsem  raznega drobnega m ateri
ala za zgotovitev  in š ta la te rsk ih  
d e ln a  centraln i ku rjav i in vodo
vodu. Da bi dali čim več de lav 
c e m , dokončana stanovanja , Smo 
se lotili izdelave železnih ven ti
lov za p rik ljuč itve  rad iatorjev . 
Bili so zelo prim itivni, vendar so 
zam ašili na jveč je / p b treb é lìlzd e - 
lali a li 'p red e la li Smo veliko  raz
nih - »fitingov« za kopaln ice in 
kuhinje. N ekateri teh  delov sp 
še danes vg ra jen i in  služijo .svo
jem u  n a m e n u ,, .d ruge  p a  so že 
zam enjali s sodobnimi.

K ar je  m anjkalo, smo nekako' 
rešili, težave sd b i le . le  z, malteri-t 
alom. N ikoli n i . bilo m ogoče do
biti dveh palic  jek la  enake k v a
lite te  ali p ločev ine z enako tr 
doto. V se stro je  in, nap rave  Smo 
po- končan i jm ontaži tudi p re iz 
kusili tako, d a  so h ili .priprav
ljen: za pogon. Nišino pa  mogli 
funkcijsko v sega  preizkusiti, zato 
.se je  p ri prvem  pogonu Zataknilo 
pri črpalkah  za vhodni lug. Bile} 
so sicer tri črpalke. D ve naj. bi 
vedno služile za rezervo. T akrat 
pa  so za ta jile  vse  tri. Ta smola 
se je  k o t ‘b lisk  razvedela  po ce
lem kolektivu.

Takoj se je  zb ral » trust moz
gov« iz celega ko lek tiva  na  čelu 
z nemškim i svetovalci. V-sak je  
imel svoje m nenje. N a sosednjih  
rezervoarjih  in  črpalkah  je  bilo 
s kredo narisan ih  n a  sto tine skic 
in v  njih*, tud i toliko' mUenj.('-Ta
ko j smo o težavah  obvestili to 
varno, ki je  te  črpalke dobavila. 
Poslala je  tehničnega vodjo  in  
m onterja, . .ki je  53 le t de la l na 
tak ih  in  podobnih  črpalkah. Ta

Če s t i t k a

Mariji Štajneker g -  Korpar- 
jevi, večletni vestni in aktivni 
sodelavki in mladinski funkci
onarki, čestita in ji,želi na no
vi življenjski poti obilo sreče 
in uspehov

' cev in ki so bile izobešene v kolek
tivu. Upravni odbpr je  predlagal, 
d a  bi se naj tabela II-C, ki je  bila 
razdeljena na ušlužbensko in  de
lavsko grupo, združila v  enotno 
grupo-in bj se na ta. način število 
posameznih stopenj povečalo.. Raz
poni točk. so ostali v  glavnem ena
ki, razen pri novi 3. stopnji, k je r je 
upravni odbor predlagal povišanje 
začetne osnove za 10 točk. Upravni 
odbor je  predlagal delavskemu 
svdtu sprejem  tabele II-C  po po
sam eznih delovnih enotah. Ta spre
je m  tabel bi naj bil obvezen za 
vse sVete proizvajalcev delovnih 
enot.

Člani delavskega sveta so dobili 
skupaj z vabilom tudi predloge no
vih tabel, iz katerih  je  bilo razvid
no, katera  delovna m esta so vne
sena v posameznih delovnih eno
tah  v posamezne stopnje. Člani de
lavskega s v e ta . so lahko , s člani 
kolektiva razpravljali o novi raz
poreditvi delovnih m est po ■ stop
n ja h 'in  na ta  način pridobili mne
n je  kolektiva, ki so ga na seji po
vedali. U tem eljene predloge članov 
delavskega sveta ,je delavski svet 
sp re je l' in 'j ih  vnesel v  odgovarja
joče stopnje tabele II-C  pravilnika.

Ker je  s to razpravo delavskega 
Sveta bil sprejet pravilnik o delit
vi osebnih dohodkov, in  sicer tek
stualni del brez sprememb, tabe
larni dol pa z m anjšim i dopolnit
vami, bo lahko pravilnik pričel, ve- 
lj-ati s 1. januarjem  1965.

Delo na pravilnikih pa še s tem 
ni fepinčano1, saj j e potrebno na  os
novi sprejetih  tabel izvršiti'indivi
dualno oceno posameznega delov
nega mesta, ža kar je  tudi predpi
san poseben postopek. .

dva sta p red laga la  naj črpalke 
spravim o v  p rvo ten  položaj in 
spelt poskusim o. Težave so' se 
ponovile in . spet ni, , bilo  nič .s 
proizvodnjo. Č rpalke srnio po 
p rav lja li dan in  noč po  navodilu  
m on terja  tako dolgo, dokler 'se 
le - ta  ni nave liča l liri/ uvidel, da 
tako  delo ne bp. n ikam or p ripe
ljalo . Ro petih  - diteli nenehnega 
dela s e 'j e  tudi m onter naveličal 
vedno enakega dela  in  je  p rista l 
na; naše -nasvete';* Po  p rv ih  p red e
lanih  poskusih  je  . črpalka  -že 
tek la  tri u re . O bup, k i še je  lo 
teva l izkušenega ià* že zdavnaj 
osivelega m onterja , je  začel je 
njati, k o tó e  videl, da' tudi mi 
•nekaj znam o in da k ijü b  težavam  
le nekam  napredujem o. Še dva 
dni in dve noči in  uspeh  je  bil 
popoln  — vse tri črpalke so bile 
p rip rav ljene  za  pogon. Mi pa  
smo bili na kor.cu svoj ili moči, 
saj v  tednu  -nismo spali n i t i . eno 
celo noč. Po navad i smo k a r v  
tovarn i v  kakem  k o tu  m alo p o - 
drém alijShranó p a  so nam  žene 
prinaša le  k a r  n a  delovno;; mesto;,

N a vse  težave smo- pozabili te 
daj, ko  smo na  b e lih  filtrih  prvič 
zagledali snežinkam  podobne be- 
,le lise, ki( so, po nekaj .u ra h  dale 
p rve  tono glinice na katero  smo 
toliko časa čakali.

Za današn ji čas n i kaj posebno  
'novega,, če s leče  k a k a  nova  to
varna ali je  dokončan, kak. večji 
družbeni objekt. T akra t p a  nam  
je . ‘b il mnogim tuka ji na  D rav
skem  polju):. velik  živ ljen jsk i 
praznik, saj),(smo. (bili trdno p re 
pričani, da bodo po trebe  , in  ko 
ris ti t e  itovafne povzročile, da  se 
bo tukaj začela širitnindušt-rijska 
dejavnost. N am  p a  n e  bo. po treb 
no hoditi po svetu  S; trebuhom  za 
kruhom , k ak o r smo to hodili v  
p redaprilsk i Jugoslaviji.

PREDSEDNIK SVETA 
PROIZVAJALCEV DELOVNE
ENOTE ENERGETIKE TOV.

JABLOČNIK MAKS
V  p o d je tju  sé je  zaposlil 1. 1949 

n a  delovnem  m estu  k v a lific ira 
nega  e lek trik a rja . Po op rav lje 
nem- strokovnem  izp itu  za  visoko 
kva lific iran eg a  e le k tr ik a r ja  je  
p revze l dolžnost m o js tra  pogona 
e lek troenerge tsk ih  nap rav . .

M aksa Jab lo čn ik a  poznam o v  
ko lek tiv u  k o t m a rljiv eg a  in  vest
nega  delavca. N a d rug i s tra n i p a  
je  d ružbeno  in  politično zelo ak 
tiven . V  začetku  svoje zaposlitve 
je  b il m lad in sk i fu n k c io n ar le ta  
1950 in  1952. L e ta  1954 je  b il iz
v o ljen  za p red sed n ik a  sind ika lne  
podružn ice  v  pod je tju .: V eč le t 
zaporedom a je  b il izvo ljen  in  je  
tu d i sedaj e lan  to v a rn išk eg a  ko
m ite ja  ZK.

S politično d ružben im  delom  v 
ko lek tiv u  si je  p r id o b il. ug led  in  
zaupan je . P oznan  je  k o t m a r ljiv  
sodelavec. Z arad i n jegov ih  oseb
n ih  la s tn o sti je  b il izvo ljen  za š ti
r i  m an d a tn e  dobe v  delavski; sv e t 
in  za  eno m an d a tn o  dobo v 
u p ra v n i odbor k o t p redsedn ik  
U pravnega odbora. T ud i izven 
p od j e t j a, sodeluj e ak tivno  v  šp o rt
n em  d ru š tv u ' »A lum inij«  in  
SZDL. B il je  vècle tn i odborn ik  
Občinske skupščine P tu j v  zboru  
pro izvaja lcev , v  le tu  1964 p a  je  
b il izvo ljen  v  zbor občinske skup
šč in e 'in  v  ok ra jn o  skupščino M a-, 
• ribor.

N ikoli m u  n i ža l svo jega p ro 
stega  časa. za  d ružbeno  politično 
de lovan je  v  razn ih  p o litičn ih  o r
g an izac ijah  in  d ru š tv ih . R ad  po
m ag a  svojim  sodelavcem  n a  de- 
lo v n e m m e s tu  in  povsod, k je r  ga 
srečujem o. Svoje delovne izkuš
n je  posredu je  drug im , je  dober 
tovariš.

V  d ecen trk liz iranem  u p ra v lja 
n ju  v id i .velik n ap red ek  in  m eni, 
d a  je  sed an ji sistem  v  u p ra v lja 
n ju  p o d je tja  z u stan o v itv ijo  de
lovn ih  enot n a  najboljši; poti. K ri
tično  p reso ja  delo sve ta  p ro izva
ja lcev  delovrie eno te  energetike .

Maks Jabločnik

in  godi, d a  je  pom an jk ljivo , k e r 
sve t p ro izva ja lcev  delovne enote 
n i redno  seznan jen  s p ro izvodn i
m i in  finančn im i prob lem i svoje 
eno te  v  ob lik i razn ih  analiz, po
ročil itd .

V si t i  m a te ria li so p rem alo  ra 
zum ljiv i in  za rad i teg a  se o tem  
težko  ra z p ra v lja  in  sk lepa. Tako 
so. p rim eri, ko se svet p ro izv a ja l
cev ne  m ore  podrobno  spuščati v 
proizvodno in  finančno  p rob le 
m atiko  svoje enote. N i sam o. do
volj, d a  se  n a  sve tu  ra z p ra v lja  le

in fo rm ativno  o razn ih  osnu tk ih , 
p rav iln ik ih , o rgan izacijsk ih  she
m ah, p rem alo  p a  se odloča o.osta- 
lih  m a te ria ln ih  zadevah, k i so v. 
p ris to jn o sti delovne eno te  v  sm i
slu  s ta tu ta  p o d je tja . -

P rep ričan  je, d a  je  to  začetna  
po t in  d a  se bo sistem  de la  o rga
nov  sa m o u p rav ljan ja  izboljšal, 
ko bodo sp re je ti vsi p rav iln ik i in  
poslovniki in  u sk la jen i z n o v im - 
s ta tu to m  pod je tja , n a  d rug i s t r a 
n i pa, ko bo u re je n a  o rgan izacija  
de la  in  sistem  de litve  osebnih  do
hodkov  po v loženem  delu.

D oločeni p rob lem i, k i se po jav 
lja jo  p r i sve tu  p ro izva ja lcev  de
lovne enote, se kažejo  tu d i v  tem , 
d a  se posam ezni član i ne  m orejo  
redno  udeleževati sej za rad i iz
m enskega dela, k e r  so n a  tak ih  
delovnih  m estih , k i jih  ne  m orejo  
zapustiti.

Pozitivno  ocen ju je  delo  članov 
sve ta  p ro izva ja lcev  delovne eno
je ,  k e r  se polno zavedajo  svojih  
odgovornosti in  se tem eljito  po
globijo  v  določene zadeve in  s ta li
šča, ko t n p r. p r i sp re jem a n ju  p ra -  , 
v iln ik a  o de litv i čistega dohodka. 
V  o snu tku  p rav iln ik a  o delitv i či
stega  dohodka nam reč  n i b il upo
štev an  p rim er, če ene rg e tik a  ne 
bi m ogla polno izkorišča ti p ro iz
vodn ih  zm ogljivosti in  rea liz ira ti 
svojega p la n a  za rad i vp liva  d ru 
gih okolnosti v. po d je tju  in  b i za
ra d i teg a  delovna eno ta  b ila  oško
dovana  p ri p a rtic ip ac iji p r i de lit
v i čistega dohodka in  osebnih  do
hodkov.

S vet delovne enote  je  dal de
lav skem u  svetu  p o d je tja  k o n k re 
ten  pred log  p ri fb rm u lac iji dolo
čil o de litv i dohodka ozirom a 
p artic ip ac ije , k i je  že sp re je t.

Zelo k ritič en  je  do tis tih  članov 
sve ta  p ro izva ja lcèv  delovne eno
te, k i posvečajo  vse p rem alo  važ
nosti svoji po litičn i in  strokovni 
izobrazbi. To je  tu d i razlog, d a  n e 1 
posegajo ak tivno  v  razp rav e  n a  
zasedan jih  in  v  ko lek tivu . T rdi, 
d a  bodo m o ra li član i sveta  b iti 
bolj povezani s ko lek tivom  en er
getike, jih  obveščati te r  se z n ji
m i posvetovati p red  zasedan jem  
s v e ta 'in  po n jem .

' N jegova že lja  je, d a  b i še n ad a 
lje  p o d je tje  in  organ i sam ouprav 
l ja n ja  d a ja li sred stv a  za d ružbe
n i in  k u ltu rn i s tandard , ko t je  to 
b il p r im e r z ad n ja  le ta , za  izg rad 
n jo  šole v  K idričevem , za izg rad 
n jo  noVih stanovan j, s redstva  s ta 
n o v an jsk i skupnosti za  obnovo 
stan o v an j in  d ruge  n am ene  in ' 
p ra v  tako  za  športno  in  k u ltu rn o  
delovanje . V eliko je  že lja  in  po
treb , m en i tov. Jab ločnik . S skup
n im i n ap o ri bom o še m arsik a j 
u red ili in  tu d i v n ap re j u sm erja li’- 
s red s tv a  tja , k je r  bodo največ  ko
r is ti la  okolju  v  K idričevem  in ’ 
P tu ju . Posebno želi, d a  b i čim - 
p re j u red ili k ino dvorano, k i že 
več n e . u s treza  sedan jim  p o tre 
bam , in  p red laga , da  b i n a j u s ta -  
no vili rek reac ijsk i cen te r v  K i
dričevem  in  P tp ju , k a r  b i v seka
k o r ko ristilo  našem u  delovnem u 
človeku. g. j .
PREDSEDNIK SVETA PROIZ
VAJALCEV DELOVNE ENOTE

VZDRŽEVALNI OBRATI:
KMETEC VIKTOR

Rojen je 7. 9. 1930 v Maribo
ru. V podjetju se je zaposlil 
1952̂  leta kot kvalificiran zidar 
—, šamoter. V času svojega 
službovanja v podjetju si je pri
dobil veliko delovnih izkušenj 
v gradbenem oddelku in se 
predvsem specializiral za Sa
motna dela, ; saj je šafnotiral 
elektrolitske peči elektrolize ha
le A in B, v livarni- in rotacijske 
peči na glinici. Svoje delovne 
izkušnje rad prenaša na sode
lavce, je dober in skromen to
variš in poznan kot duhovit ša
ljivec. Sedaj opravlja dolžnost 
mojstra za šamotiranje v grad
benem oddelku.

Poleg svojega- rednega dela 
je zelo'aktiven v političnem so
delovanju, v začetku je aktivno 
delal v sindikalni organizaciji, 
najprej je bil predsednik sin-

Viktor Kmetec

ddkalnega pododbora gradbene
ga oddelka in član tovarniške
ga odbora več let zaporedoma.

Leta 1961, ko so formirali 
ekonomske enote, je bil pred
sednik sveta proizvajalcev grad
bene sekcije. V delavski-svet je 
bil izvoljen 1958. in 1962. leta, 
torej dve mandatni dobi. Z de
lovnimi izkušnjami in s svojo 
politično aktivnostjo in priza
devnostjo ga kolektiv delovne 
enote vzdrževalni obrati ceni in 
ga je izvolil v letu 1964 v svet 
delovne enote.

Kmetec Viktor pravi, da ni še 
dovolj, da sipo decentralizirali 
samoupravljanje, sprejeli sta
tut in ostale pravilnike, sedaj 
moramo usmeriti vse sile v to, 
da se bo praktično uveljavilo 
delavsko samoupravljanje.

S statutom podjetja so dane 
velike pristojnosti svetom pro
izvajalcev delovnih enot, samo 
kaj, ko nobena delovna enota 
oziroma svet ne posluje dosled
no tako, kot predvideva statut 
podjetja.

Razlogi so različni. Del kriv
de je v sistemu dela sveta de
lovne enote, del pa v poslova
nju služb podjetja. Člani sveta 
delavne enote bd se morali bolj 
resno poglabljati v zadeve, o 
katerih razpravljajo na sejah, in 
imeti več stika, s svojimi volil- 
ci ter posvečati več važnosti 
družbeni politični razgledano
sti. Posamezni člani sveta vidi
jo le bolj svoje ozke interese, 
ne pa celotne problematike in 
poslovanja v podjetju. Službe 
podjetja in tudi vodstvo delov
ne enote bi morale pravočasno 
dostavljati poročila s področja 
poslovanja in proizvodnje, in to 
v bolj razumljivi obliki, da bi 
svet laže razpravljal in tudi 
sprejemal sklepe.

Pripbmniti je treba tudi to, 
da. so bili primeri, da so osnut
ki pravilnikpv- ostali v predalu 
obratne pisarne, namesto da bi
o. njih razpravljal kolektiv de
lovne enote, kot je bilo to s 
pravilnikom o razdeljevanju 
stanovanj.

Zaradi tega so morali spre: 
jem pravilnika podaljšati. Ni 
d&volj, da so samo pristojnosti, 
ki jih ima svet proizvajalcev 
delovne enote, napisane v statu
tu, temveč je nujno, da se do
sledno posluje po tem osnov
nem samoupravnem aktu. Vsak 
član sveta proizvajalcev delov
ne enote se bo moral tega za
vedati in imeti še večji čut od
govornosti in opravičiti svoje 
zaupanje med svojimi volilči. 
če bo vsak občutil na svojem 
delovnem mestu, da je proizva
jalec in tudi upravljalec, se bo

(Nadaljevanje n a  8. strain)Tovarniški komite ZMS

DESETIMI IN VEČ LETI



Mladina TGA daje poudarek izobraževanju
Iz letne konference TK ZMS

Letna
konferenca

D v an ajsteg a  novem bra  1964 je  
m la d in a  TG A  n a  svoji red n i le t
n i kon ferenc i po d a la  p reg led  
o p rav ljen eg a  de la  za  p re tek lo  
obdobje . K onference, k i je  b ila  v  
se jn i dv o ran i delavskega sveta, 
so se poleg  več k o t 50 m lad incev  
in  m lad in k  iz našega  ko lek tiva  
udelež ili tu d i p red s tav n ik i d ru 
g ih  d ružbeno  p o litičn ih  o rg an i
zacij v  p o d je tju , p red s tav n ik i o r
ganov delavskega u p ra v lja n ja  in 
p red s tav n ik i to v a rn išk ih  k om ite 
jev  ZMS R avne n a  K oroškem , 
V aražd ina  in  Ruš.

Sodeč po udeležb i in  sam i raz 
pravi m lad ih  n a  kon ferenc i la h 
ko trd im o , d a  je  le - ta  b ila  uspeš
na-, saj n am  je  d a la  v rs to  pozitiv 
n ih  zak ljučkov  in  sm ern ic  za n a 
še bodoče delo. Glavni poudarek 
konference je bil na oblikovanju 
novih kadrov in na izobraževa
nju, tako strokovnem kot politič
no ideološkem. V rsta  d isk u tan to v  
je  govorila  o izob raževan ju , k i  je, 
sodeč po sed an jem  stan ju , res 
n u jn o  po trebno . K  tem u  nas m ed  
d rug im  vodi tudi' vse bolj av to 
m a tiz iran  postopek  pro izvodnje , 
p r i k a te rem  n i več m ogoče vod iti 
p ro izvodnega procesa  s k ad ri, k i 
so n am  danes n a  razpolago, če
p ra v  se je  to  s ta n je  že p recej iz
boljšalo.

Veliko zaslug za lastno stro
kovno izobraževanje kadrov ima 
nedvomno izobraževalni center 
podjetja, vendar opažamo, da se 
prav mladi vse premalo vključu
jejo v tečaje, ki jih ta center or
ganizira. Zato bo v bodoče ena 
izmed glavnih nalog ZM v tovar
ni pripraviti in dokazati mladim 
proizvajalcem nujnost strokov
nega izobraževanja, saj je jasno, 
da slej ko prej ne bodo več kos vse 
hitrejšemu in avtomatiziranemu 
procesu proizvodnje.

Podobne razmere so tudi na 
področju politično-ideološkega 
izobraževanja, ki je v današnjem 
času tesno povezano s strokov
nim. Sele po doseženih uspehih 
na tem področju bomo lahko go
vorih o dobrem mladem proizva
jalcu in upravljalcu.

Mladina je med drugim izrazila 
tudi željo po organizaciji semi
narja, na katerem bi se usposab
ljali dobri kadri za vodstva akti
vov ZM, ki bi se pozneje lahko 
uspešno vključili v vodstva in 
vrste ZKJ, sindikata in organe 
delavskega upravljanja. M enim , 
d a  je  sem in ar te  v rs te  re s  n u jno  
p o treb en  in  zato  bo do rea lizac ije  
že lje  m lad in e  n ašega  ko lek tiva  
č im pre j m oralo  p riti.

Če danes govorim o o in d ife 
ren tn o sti določenega k roga  m la 
dine, n e  m orem o m im o tega. D a
nes že lah k o  trd im o , d a  je  zveza 
m lad in e  osnovna družbeno  po li
tična  o rg an izac ija  te r  dem o k ra 
tičn a  tr ib u n a  m lad ih  ljud i. P ri 
tem  n am  je  jasno , da  je  p ra v  to 
m esto, k je r  m lad i rešu je jo  svoje 
p rob lem e in 's e  tak o  vzgaja jo  in 
u sposab lja jo  za p rev zem an je  od
govorn ih  nalog  v  d ružbenem  živ
ljen ju .

N i p rav , d a  m oram o govoriti o 
tem , d a  je  p rem alo  ču titi p re p r i
čan je , d a  im am o m ožnosti ža 
v p livan je , posegan je  in  p reo b li
ko v an je  doga jan j v  našem  d ru ž 
benem  sistem u. V zroke za to p re 
m ajh n o  o d ražan je  zavesti a k tiv 
n ih  ob likovalcev  d ružbe b i m o
ra li isk a ti m ed  nam i sam im i, m i
slim  pa, d a  n i napak , če rečem , 
d a  o b sta ja jo  tu d i tak šn i, k i jih  
povzroča zu n an je  okolje.

V se pogoste jša  in  v sakodnevna 
p o s ta ja  p o litik a  širokega o d p ira 
n ja  o rgan izacije  navzven  n a  so
de lovan je  z d rug im i o rgan izaci
jam i, v e n d a r p a  se tega  še ne za
vedam o dovolj ; do  iz raza  p rid e  v 
iz jem n ih  akc ijah , sicer p a  iščem o 
reš itv e  sam i p ri sebi. Zgodi se tu 
di, d a  n a le tim o  v  p rim erih , ko 
iščem o pom oč p ri osta lih , n a  g lu
h a  ušesa, n aša  s ta lišča  n e  o b rav 
nav a jo  tako  resno  in  podrobno, 
z lasti ta k ra t, k a d a r  j ih  zastopam o 
k o t m lad in c i-č lan i o rganizacije , 
p recej d rugače  p a  g ledajo  nan je , 
ko se borim o zan je  k o t č lan i de
lovne skupnosti. M enim , d a  je  b i
lo o tem  že m nogo govora, težko 
p a  nam  je, d a  te  s tv a ri še vedno 
občutim o in  so k o t tak šn e  tu d i 
bolj boleče.

Želim poudariti tudi to, da vlo
ga ZM danes ni več v operativ
nem reševanju problemov, am
pak predvsem v analizi politične 
situacije, iskanju ustreznih reši
tev in najširši mobilizaciji mla
dih v samoupravnih organih in 
drugih telesih za realizacijo teh 
stališč. Morda prevečkrat priča
kujemo, da bodo naša stališča v 
samoupravnih organih prodrla z 
avtoriteto organizacije, premalo 
pa smo doslej nastopali z argu
menti in pri tem iskali najširšo 
podporo mladih ljudi. Tudi to so 
vzporedni vzroki nezainteresira
nosti, ki pa izvirajo iz nas samih.

Z vlogo, pri pripada Zvezi mla
dine kot nosilcu idejnega in poli
tičnega izobraževanja na vseh 
področjih dela, mora naša orga
nizacija res postati najširša sa
moupravna tribuna mladih ljudi. 
Če pa ugotavljamo, da se ta vloga

premalo odraža, potem nujno iz
haja iz tega tudi premajhen vpliv 
Zveze mladine pri oblikovanju 
javnega mnenja. Proces obliko
vanja samoupravljalca je dolgo-

Predsednik TK ZMS 
Andrej Podbreznik

trajen, povezan z materialnimi 
možnostmi, ostanki mezdne mi
selnosti itd. Vse preveč smo vpli
vali na zavest mladega človeka 
prek »-trkanja na pamet«. Naše 
delo se naj odraža v akciji, ki naj 
bo usmerjena na odnose, ki vla
dajo v proizvodnji. Ko govorimo

(N adaljevanje s  p re jšn je  številke)

PNEVMATSKA AVTOMATSKA 
REGULACIJA

A vtom atska regulacija , s k a 
tero  bo -opremljen m odernizirani 
proces p ridob ivan ja  glinice iz 
boksita  ko t osnovne surovine, 
uporab lja  za regulacijo  pnevm at
ske, elem ente, t.:,j. naprave, ki 
delu jejo  n a  tlačen  zrak. To je  
način, ki se v  sodobni, procesni 
industriji pretežno  uporab lja , ker 
je  robusten  in  zanesljiv  te r  je  
n jegovo vzdrževanje  razm erom a 
enostavno in  nezahtevno.

Kako deluje pnevm atska av to 
m atska regulacija? Ker n ap a ja 
mo regu lacijske elem ente š tlač 
nim  zrakom,kije jasno, da bodo 
vsi ' m eriln i im, krm ilni signali 
pnevm atske narave. Zrle, po k a 
terih  se  ti signali p re takajo , so 
drobne bakrene  cevi z notranjim  
prem erom  4 mm in zunanjim  p re 
m erom  6 mm. V endar m oram o ta 
koj dodati, da bo  skupno s pnev 
m atsko avtom atsko regulacijo  
vg ra jen ih  še mnogo elek tričn ih  
in  e lek tronsk ih  nap rav  in  in s tru 
m entov, predvsem  za indikacijo  
in  zapis posam eznih tem peratur 
in za alarm no signalizacijo, k i bo 
opozarjala operatorje  na anom a
lije  v  procesu.

V kontrolno dvorano p riha ja jo  
pnevm atski m erilni signali iz 
v seh  značilnih m est procesa, ki 
jih  zajem a 'avtom atska regulaci
ja . P rav  tako  vstopa v kontro lno 
dvorano m nožica elek tričn ih  sig
nalov  za avtom atski zapis tem 
p era tu r te r  za vzbu jan je  organov 
alarm ne signalizacije. N a podla
gi p re je tega  m erilnega signala 
u stvari osrednji elem ent av to 
m atske regu lac ije  — pnevm atski 
regu la to r — krm ilni pnevm atski 
signal, ki ga vodim o iz kon tro l
ne dvorane nazaj v  obrat na m e
sto, k je r  je  m ontiran  krm iln i e le 
m ent avtom atske regulacije, 
pnevm atski ventil, k i uk repa  v 
sm islu od regu la to rja  p re je tih  
navadili "

o učinku družbeno političnih or
ganizacij, moramo poznati delo, 
stališča in sklepe samoupravnih 
organov in posameznikov. Boriti 
se moramo za odločitve, za sklepe 
svetov, skupščin itd.

Gre za povezanost mnenja jav
ne zavesti in vloge Zveze mla
dine, ki ju ne moremo razdvojiti. 
Moramo se spoznati Z določenimi 
pojavi, ki se kot ostanek stare 
razkrajajo v novi družbi kot po
sledica manifestiranja doseda
njega razvoja. Vsi si moramo pri
zadevati vzgojiti in oblikovati 
mlade ljudi vsestransko razvite 
družbene osebnosti, osebnosti os
vobojene neznanja in vseh pred
sodkov, ki imajo svoje korenine 
še v preteklosti, v ljudi, ki- jim je 
delo najvišja moralna vrednota 
ter imajo aktiven in ustvarjalen 
odnos do vseh vprašanj družbe
nega življenja. Le takšna pot nas 
bo privedla do želenega cilja in 
le takrat bomo lahko vsi s pono
som ugotavljali, da smo vzgojili 
ljudi, ki bodo dostojni nasledniki 
vseh tistih, ki so se postavili na 
žrtvenik za najvišje ideale — 
svobodo, mir in enakopravnost.

M lad in a  TG A  si je  n a  k on fe
ren c i izb ra la  tu d i novo vodstvo. 
V tovarniški komite Zveze mla
dine so bili izvoljeni: Slavko 
Lovrenčič, Marija Stajneker, 
Franc Lah, Cilka Korpič, Aco Vu- 
letič, Nežika Rozman, Andrej 
Podbreznik, Renata Hostnik in 
Gizela Petrovič. Z a p red sed n ik a  
TG  je  b il izb ran  Andrej Podbrez
nik, dolžnosti se k re ta r ja  p a  je  
p rév ze la  Nežika Rozman.

Z a bo ljše  in  uspešne jše  delo 
ZM v  našem  k o lek tiv u  je  p ro 
g ram  de la  ra zd e ljen  po kom isi
jah . Glavne smernice in stališča 
tega programa pa so: posvetiti 
vso skrb izobraževanju in obliko- 
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A vtom atiziran  proces, t. j, p ro 
ces z vgra jeno  avtom atsko regu 
lacijo, tvo ri z elem enti av tom at
ske regu lac ije  zak ljučen  krogo
tok, k i .ga im enujem o re g u la c ij
sko zanko. Pri n jej razlikujem o 
dve veji, d irektno vejo , ki jo 
tvori proces sam, in  povratno  
vejo, v  k a te r i so zapovrstjo  
vk ljučen i m erilni organi —1 im e
nujem o ga preprosto  m erilnikgjlg 
regu la to r in  krm iln i organ, t.V’ jij 
pnevm atski ventil.

KAKO DELUJE »REGULACIJSKA 
ZANKA«

Kako delu je  tako  u stv arjen a  
regu lac ijska  zanka? P rav p re 
prosto. D enim o, da je  proces, ki 
ga reguliram o, s tan je  tekočine  v 
posodi, pri čem er p redstav lj a k a 
rak teristično  , veličino procesa 
nivo tekočine. Ta n ivd  se sp re
m inja v  odvisnosti od m otilnih 
vp livov  v  dotoku ali odtoku te 
kočine. R egulacijska zamka tega 
p rocesa stabilizira nivo tekočine 
na konstan tno  vrednost k ljub  
p riso tn o s ti: in delovahj-jT m otilnih 
vplivov, k i bi brez avtom atske 
regulacij e . u s tv a rja li ogrom ne 
sprem em be nivoja. Če se ,iz k a 
kršnegakoli vzroka nivo v  poso
di veča, se veča : tud i ' signal iz 
m erilnika, ki to ve likost meri. Na 
podlagi p re je tega  m erilnega sig
nala  ustvari, regu la to r sam odejno 
tak  korek tu rn i krm ilni signal na 
svojem  izhodu, ki ven til n a  
vstopu  v proces p rip ira . N a ta 
način  se brez posredovan ja  člo
veka"‘■-dptok tekoč ine- v  poisodo 
ustrezno - zm anjšuje, nivo v  p o 
sodi p a  se zaradi de lovanja  av 
tom atske regu lac ije  ne sprem eni. 
Č e ''p a  zaradi več jega  odvzema 
tekočine n ivo v  posodi upade pod 
zahtevano vrednost, regu lator 
sprem eni predznak  korek tu rnem u 
signalu in  pnevm atski .ventil se 
dodatno odpre p rav  za toliko, ko 
likor je  p o treb n o ,, da se' nasta la  
napaka' n ivo ja  poipravi. Posledica 
delovan ja  avtom atske regulacije 
je  to re j stabilizacija n ivo ja  teko
čine ma zahtevani v iš in i in  'to

• Šestnajstega  decem bra 1964 je  
im ela osnovna organizacija ZK 
— uprava  svojo letno konferen 
co. N a tej .konferenci maj bi ko 
m unisti te  organizacije polagali 
račun  o svojem  delu za prelteklo 
leto. P re tek la  m andatna doba je  
b ila  dovolj boigata in  razgibana, 
da so im eli vsi kom unisti več 
ko t dovolj priložnosti za aktivno 
udejstvovanje . ■ Sprejem ali smo 
sta tu t pod je tja , - volili nove or
gane sam oupravljanja, p rav k a r 
pa  se prip rav ljam o na sprejem  
p rav iln ika  o osebnih dohodkih. 
G re  še za razne druge dogodke 
v  p o d je tju  in kom uni in za  p rav 
k a r , končani VIII. kongres ZKJ.

R azprava spriva ni 'bila p reveč 
pestra, a. se je  razgibala in  stop
n jeva la  vedno bo lj. K ritično je 
bilo opozorjeno na  večjo ak tiv 
nost' ih člansko zavest posam ez
nikov. Odnos vsakega člana do 
dela v  o rgan izaciji im v javnem  
živ ljen ju  v podjéltju im doma 
m ora biti vedno v skladu s sta- 

. tutom  Zveze.

Ostra razprava 
o sindikalni organizaciji

R azprava je  p recej ostro po 
segla v  zadnje  dogodke v  naši 
sindikalni organizaciji v  zvezi s 
podeljenim i nagradam i nekaterim  
■družbeno-poilitičnim delavcem . 
Predvsem  je  obsojanja v reden  
način, kako so te  nagrade delili, 
saj šo  razdelili za dva m ilijona 
d inarjev  nagrad . Poudarjeno., je  
bilo, da za družbemo-politično 
delo me m ore biti n ag ra jen  nihče, 

'KER KADAR SE UDEJSTVUJE 
NA TEM PODROČJU, NE DELA 
NA SVOJEM DELOVNEM ME
STU. Tu smo kom unisti popustili: 
in  se še sedaj nismo znašli, da 
bi znali pravilnoi. razlagati in  po-

k ljub  nastopan ju  m anjših ali 
večjih  m otenj, ki bi v  nereguli- 
ranem  sistem u povzročale nedo
pustne  anom alije.

D elovanje zak ljučne regu lac ij
ske. zanke bomo . bolj e razum eli, 
če si podrobneje  ogledam o, kako 
delu jejo  posam ezni v  zanko 
vstav ljen i regulacijsk i elem enti. 
Pri tem  se  omejimo le na  n a j
važnejše  elem ente, t. j. m erilnik, 
transm itor, regu la to r in  ventil.

POSAMEZNI REGULACIJSKI 
ELEMENTI

Merilnik je  m ehanski ali e lek t
rični m erilni organ, ki p re tv a rja  
v rednost regu lirane .velič ine  p ro 
cesa v  m erljiv  fizikalni signal 
npr. prem ik, 'tlak,: nape to s t in po
dobno. T ako  dobljeni m erilpi 
signal m oram o p ri pnevm atski 
regulaciji p re tv o riti v  pnevm at
ski signal; pri tem  p a  m ora osta
ti, razm erje m ed v rednostjo  m e
rilne veličine in pnevm atskim  
m erilnim  signalom, strogo p ropo r
cionalno, in to v vsem  m erilnem  
območju. Pnevm atski signal m ora 
p ri tak i transform aciji p red s tav 
lja ti verno sliko m erilne-velič ine 
in vseh  n jen ih  sprememb. Če 
ostanem o p ri našem  prim eru  re 
gu lacije n ivo ja  tekočine  v  poso
di, im a-m eriln ik  obliko p lavača  s 
protiu težjo . P lavač,5je  vo tla  p lo
čev inasta  posoda, ki p lava  na te 
kočini. P reko p latnenega žičnega 
kabla, po lo žen eg a . v  žleb kolesa 
na  v rhu  posode, je  p lavač  zvezan 
s pro tiu tež j o_,. 'ki se g ib lje ob m e
riln i skali, p ritrj eni 'n a  zunahj t 
steni p o so d e , vzvdolž n jene  v iš i
ne.'.P ri m aksim alnem -nivo ju  fee. 
kočine v posodi je  pro tiu tež 'v  
najn ižji 'leg i,-pri'm inim alnem  n i
vo ju  tekočine p a  doseže p ro ti
utež riajvišjo  lego . P rotiutež je  
oprem ljena s kazalcem , k i na 
m erilni skali kaže trenutno  v iš i
no ' -nivoja. Vidimo, da imam-o v 
našem  prim eru opravka -z m eril
nikom  m ehanske narave. N ivo je  
is toveten  z lego p lavača  oziroma 
s kotom  zasuka kolesa na  v rhu  
posode.,

r
Cepljenje proti gripi

S soglasjem DS in UO bo 
obratna ambulanta izvršila v 
teku meseca januarja aktiv
no cepljenje proti gripi. 
Cepljenje bomo izvedli tri
krat v presledkih enega ted
na. Spričo zelo dobrih uspe
hov cepljenja v letu 1962 in 
1963 pričakujemo tudi v tem  
letu zmanjšanje absentizma 
v sled epidemije gripe.

Cepljenje bomo , izvršili 
enako ko t doslej, t. j. z insu- 
fla d jo  cepiva v nosno votli
no.

Program bo naredil ka
drovski in HTV sektor. Pro
simo, da obrati upoštevajo 
navodila zaradi nemotene
ga dela drugih obveznosti 
obratne ambulante.

Z  ozirom na kontraindika
cije, kot npr. nosečnice, 
bronhialna, astma, bolezni sr
ca, febrialna stanja itd., je 
nujno, da se vsak posamez
nik javi obratnemu zdravni
ku, ki bo določil udejstvova
nje ali opravičilo. To velja 
za vse tri etape cepljenja.

Pomen: cepivo proti gripi 
vsebuje aktivne agense, ki

omogočajo spodbujanje or
ganizma na ustvarjanje  
obrambnih imunizatornih  
snovi v telesu.

Aktivna imunizacija nasto
pa po približno 4 do ,6 ted
nih in traja približno do 6 
mesecev, torej v fazi, ko po
trebuje organizem največjo 
zaščito proti virusni epide
m iji gripe.

Kot je znano obstaja več 
tipov virusov gripe. Pri se
danjem aktivnem  cepljenju  
vsebuje cepivo štiri najpo
gostejše tipe, k i so karak
teristični ,za jugoslovansko 
populacijo.

Če upoštevamo velike go
spodarske‘izgube zaradi bo
lezenskih izostankov (ab- 
šentizem ), zaradi bolezni in 
poškodb, nam je sodobna 
medicina na ta način dala 
možnosti, da zmanjšamo-go- 
spodarsko izgubo vsaj proti 
invaziji gripe. Prosimo ko
lektiv, da upošteva omenje
ne postavke in za sodelova
nje. Cepljenje je obvezno.

Stjepan dr, Kožul
J

Nekaj o avtomatski regulaciji v » TGA« Boris Kidrič



OOZK — 
uprava

ja sn jev a ti članom  kolektiva. P re
cej j e razpravlj anj a in  m irno 
lahlko rečem o, da tudi n a  račun 
produktivnosti, ker, k ad ar gre za 
denar, ne gledam o na uro.

R azprava je  obravnavala  tudi 
d ruge dejavnosti . ž iv ljen ja  v 
podjeltju, je  ipa prem alo nakazala  
sm er in  vsebino dela  za prihoda 
nje. Novo vodstvo, ki je  biloi iz
voljeno — 5-člansk i 1 sek re taria t 
— bo m oralo na osnovi kongres
nega m ateria lu  in razm er v  pod
je tju  izdelati p lan  dela te r  ga v 
najk ra jšem  času p retresti' na  p rL  
hodnjem  sestanku.

N ujno , bo treba  u red iti tudi 
članstvo in razjasn iti kaj so 
dolžnosti č lana  ZKJ. M ed ostale 
dolžnosti sp ad a  Ibudi udeležba na' 
sestank ih  in  zatO' ne m ore biti 
opravičila, da  se jih  izogibamo, 
še posebej, k e r  so zelo poredko.

V im enu tovarn iškega kom ite
ja  ZKJ je  konferenco  pozdravil 
sek re tar kom iteja .in ab te j p ri
liki opozoril na  haloge, ki' čakajo 
našo osnovno organizaciju, k i je 
že sedaj najm očnejša  v  podjetju! 
po p rik ljuč itv i razvojne grupe pa 
bo. še številnejša.

.- -vw ** *
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Gasilska vaja je bila dobro organizirana in naporna, vendar so jo naši vrli gasilci dobro izvedli

IDelika gasilska vaja v TĆidričeoem
V POČASTITEV 10. OBLETNICE OBRATOVANJA NAŠE TOVARNE. JE BILO V KIDRIČEVEM VEC ŠPORTNIH IN 

KULTURNIH PRIREDITEV. V  TA CELOTEDENSKI SPORED SO SE VKLJUČILI TUDI NAŠI GASILCI, KI SO Z V A JO , V 
NASELJU POKAZALI SPOSOBNOST PRI REŠEVANJU IN SOLIDARNOSTI MED DRUŠTVI.

U pravni odbor d ruštva  je  za
p raš il poklicno gasilsko brigado 
v Mariboru, Gasilsko društvo 
Ptuj in IGM Majšperk, d a  bi 
skupno z našo  gasilsko enoto iz
vršili vajo  po program u, ki je  bil 
prej p rip rav ljen .
' Zbor vseh  sodelujočih enot je  
bil pred. upravnim  poslopjem .

Tukaj-Ä'se je  form irala kolona 
vseh sodelu jočih  vozil, ki. je  na 
dahi signal dem ondirativno p ri
vozila po n ase lju  do sam skega 
bloka, k je r  je  bil im proviziran 
požar.

T ovariš Marjan Berlič s -  p red 
sednik O bčinske gasilske zveze 
Ptuj — . j e z balkona am bulante

zbranim  preb ivalcem  in šolski 
m ladini razlagal nastanek, požara 
B - po tek  jav ljan ja  — prihod g a 
silskih enot in obrazložil navzo
čim, tud i pomeri vaje , k i jim  bo
do prikazali. S tavba sam skega 
b loka je 'v iso k a , zato  je  m orala 
poklicna brigada iz M aribora p ri
pe lja ti avtom atsko lestev . Le

tako smo lahlko spravili vodo na 
v rh 'o s tre š ja , ki ga je  zaje l im
provizirani požar. Ta d e l, vaje  
gašen ja  s,- pom očjo av tom atske 
lestve je  izvršila desetina po 
k licne brigade in  d ese tina  našega 
društva.

Uspehi NK Aluminij v jesenskem tekmovanju
S tekmami, ki so bile odigrane zadnjo nedeljo v novembru, je bilo v glavnem končano 

jesensko nogometno tekmovanje v SNL. Končni vrstni, red v razpredelnici tega tekmovanja pa 
je odlikovala zaostala tekma med NK »Ljubljana« in NK »Celje«, ki je bila odigrana dne 
6. decembra 1964 v Šiški. Z lepim rezultatom 5:2, ki ga jè NK »Ljubljana« v tej tekmi izboril 
v svojo korist, se je ta simpatični klub povzpel na tretje mesto, kar verjetno nihče ni pričakoval.

N aš nogom etni k lub  je  s 16. 
točkam i osvo jil p e to  m esto. Ena
ko število to čk  im ata še NK »Lju
bljana« in NK »Branik«, k i sta se;

uv rstila  na  tre tje  in  če trto  m esto 
zaradi ugodnejše razlike m ed da
nimi in p rejetim i goli. V odeča 
nogom etna k luba v  SNL »Slovan« 
in  »Železničar« im ata po 18 točk,

to se p rav i le dve točki p redno
sti p red  ostalim i, tremi.

Ta izen ačen o stem ed . vodečim i 
k lubi da slutiti;!da bo v  spom la

danskem  tekm ovanju ' borba ’ za 
vrh  zelo ostra  in lahko rečemo, 
da im ajo vsi ti kluibi p recej ena
ke pogoje  za osvojitev  naslova 
spom ladanskega prvaka. V bor

bo za v rh  p a  bodo lahko posegli 
še klubi, k i so osvojili n ižja m e
sta v  jesenskem  delu, ker , so to 
klubi, k i so že več le t člani SNL 
in im ajo za ta  'tekm ovanja dobre 
izkušnje.

Osvojitev petega mesta je za 
novinca v SNL, kot je naš nogo
metni klub, vsekakor uspeh, zla
sti še, ker za vodečim klubom za
ostaja samo za dve točki. Ce pa 
pregledam o vse tekm e v  jesen 
skem  delu, bomo ugotovili, da j,e 
N K  »Aluminij« ! ig r ä jü uspešneje 
p ro ti m očnejšim  klubom;- slabše 
pa  prola klubom , k i bi ne smeli 
p redstav lja ti resnejših  ovir za 
bo ljšo  uv rstitev  našega k luba, iz 
česar, sledi, da ta  u v rs titev  v je 
senskem  delu m orda n i popolno
m a -realna.

V tr in a js tih  ‘kolih, ki.'jih ,j e NK 
»Aluminij« odigral v  jesenskem  
tekm ovanju, je  sedem  tekem  od
iò čil v  svojo korist, d v e 'je - ig ra l 
nteodločeno in  štiri izgubil; D ose
gel ge tridese t zadetkov,, prej el pa 
28. Število p re je tih  golov je  raz
m erom a zelo visoko. S 30 dose
ženim i zadetk i je  v sekakor na
pad našega m oštva svo jo  nalogo 
izvršil, kajlti vodeči »Slovan« je 
dosegel le š tiri zadetke  več. P re
je ti goli pa  govorijo, . d a  ožja 
ahram ba ni b ila  kos svoji nalogi 
in  da je  na nekate rih  'tekm ah  
(»Hrastnik«, »Nova Gorica« in 
delom a »Celje« te r »Slovan«) 
skoraj popolnom a odpovedala. Le 
v tekm i p ro ti NK »Ilirija«, ki jo  

(Nadaljevanje, na  8. strani) .
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Nogometaši NK Aluminij

Lepo In zanim ivo vajo  je  p ri
kazala dese tina  z idrseUnim por
tóni. 'Tu so prikazali, kako- varno 
se lahko' rešu jejo  ljud je  iz s ta 
novanj, k i jim  je  . požar zaprl 
izhod. Pri- tej va ji je  sodelovala 
tudi šolska m ladina, saj so s tem 
M ariborčani pokazali masovno 
reševanje. R eševanje po vrveh 
so izvršili člani našega društva. 
Tu so prikazali, kako se rešu je  
ponesrečenec p o ' vrveh, (prika
zali p a  so še sam oreševanje po 
eni ali dveh vrveh. O stale enote 
so n a p a d le . z ■'uročnimi vodnim i 
curki iz c istern  in h idran tov  -z 
namenom, da bi čim prej pogasili 
im provizirani požar.

‘S to vajo  smo prikazali p re 
bivalcem  naselja, da s‘ skupnimi 
močmi lahko izvršim o vsako re
ševalno akcijo, pa naj bo to re
ševan je  ljud i ali gašenje poža-, 
rov. Vsem sodelujočim  društvom  
se za sodelovanje zahvalju jem o 
in ko bodo one iskale pomoč pri 
nas jim  bomo v pomoč!

M. M.

f----------------------
NA OBISKU

PRI BOLNIKIH

Živahne priprave za pro
slavo obletnice obratovanja 
naše tovarne so bile v mese
cu novembru. Praznično raz
položenje je zajelo vse čla
ne kolektiva, prav posebno 
pa tiste, ki so tukaj že oä 
začetka obratovanja. Toda 
mnogi od njih niso bili pri
sotni, ker so že dalj časa v 
bolniškem staležu. Te tovari
še smo obiskali v bolnicah 
v Mariboru, Ptuju, Ormožu, 
kjer so trenutno bili, ali pa 
na domovih. Ker je Vsak 
član kolektiva dobil vred
nostni bon, so bolni člani 
dobili priložnostna darila in 
spominsko, darilo tisti, ki so 
že 10 let v tovarni.

Vsi so bili veseli, lahko bi 
rekla — prijetno preseneče
ni, ko so videli, da jih nismo 
pozabili v trenutkih, ko sta 
jim  topla beseda in spodbu
da najbolj potrebni. Sprva 
nam je vsak potožil o bo
lezni in težavah, ki jih ima 
zaradi tega, vendar smo ob 
prijetnem pogovoru tudi na 
to pozabili. Starejši delavci 
60 nam vedeli povedati mar
sikaj o začetkih obstoja to
varne in velikih spremem
bah, ki so nastale v desetih 
letih.

Še dosti stvari so nam že
leli povedati bolniki in zve
deti od nas vse novice,, saj 
Že več mesecev nimajo stika  
s sodelavci, s tovarno. Ven
dar nas je čas priganjal, ker 
so bolniki, ki smo jih želeli 
obiskati, bili v različnih med 
seboj oddaljenih krajih. Po
slavljali smo se z občutkom, 
da smo ob prazniku prinesli 
tudi njim  nekaj radosti 
z željo, da čimprej okrevajo 
in se zdravi vrnejo v svoje 
delovno okolje.

Ob tej priložnosti želim  
povedati, da bi obiski pri 
bolnih članih kolektiva mo
rali biti bolj pogostni, kajti 
tudi to spada v skrb za de
lovnega človeka. Občutek, da 
niste pozabljeni, neverjetno 
dobro vpliva na duševnost 
človeka, ki je. ravno pri 
zdravljenju zelo pomembna.

— A. G. —

V______________J
V tem času se gradi 73 nukle

arnih central ali pa so že v po
gonu. Njihov instalirani učinek 
znaša preko 11.000 MW. Od te
ga ima Anglija s 5.000 MW sko
raj polovico svetovne energije 
proizvedene z atomskimi cen
tralami.

418 »predmetov« plava v tem 
času v vsemirju, kot so npr. ra
ketne stopnje, deli raket, son
de, sateliti vseh vrst.

Prvi ameriški satelit Van
guard bo še 200 let krožil. Vre
menski satelit tipa Tiros, izstre
ljen leta 1962, bo krožil 1.200 let 
in raketni motor rakete Atias- 
Agena bo zgorel šele v 4000 le
tih.



Iz razprave na 5. redni seji plenuma sindikata našega podjetja
Dne 14. dec. 1964 je bi! širši plenum naše sindikalne podružnice. 

Dnevni red je bil precej obširen in lahko trdimo, da za ta čas tudi po
memben. Razpravljalo se je o zadevah, ki naj bi bile rešene v čim krajšem  

možnem času. Že samo število prisotnih članov plenuma (manjkala sta 
le dva) je potrjevalo, da je seja sklicana v  pravem času. Ena od najvaž
nejših točk dnevnega reda je bila:

Delo na pravilniku o de
litvi osebnih dohodkov 

-  razprava o tabelarnem 
sistemu

Precej de la  je  'bilo: s  tem  p ra 
vilnikom , v en d ar ne to liko , k o li
k o r bi g a  s ice r lahko bilo> v tem 
času. T ekstualn i del p rav iln ika  
je  tako  rekoč sp re je t p ravočasno, 
m edtem  ko  se je  zataknilo  p ri ta 
belarnem  delu.

O tabelarnem  d e lu  (predvsem  o 
točkovnem  sistem u za Odgovor
nost) ‘je  b ilo  v  delovnih, enotah  
mnogo Tazprav in  ugibanj. Iz 
v seh  dosedan jih  razprav  je  raz
vidno, da o. tem  vp rašan ju  sveti 
delovnih  enot niso usm erili svo
ja  ho ten ja  v  p ravo  smer. Zdi se, 
da SO' delovne eno te  tekm ovale 
m ed seboj, ka te ri bo uspelo do
ločiti več delovnih  end t (delovnih 
mest), na k a te rih  b i zaposleni 
člani ko lek tiva  partic ip ira li po  
točkovnem  sistem u. Tako je  p ri
šlo do tega, d a  je  po predlogu 
svetov  delovnih  eno t k a r  90 % 
zaposlenih  v. našem  ko lek tivu  
za je to  v  tabelarnem  delu za od
govornost.

Že ta  podatek  po trju je , da  se 
sveti delovnih  enot n iso  dovolj 
resno  in  s čutom  odgovornosti 
lotili tega  dela. S takšn im  delom 
odnosno s takšnim i p red log i je  
prišlo  do tega, d a  n i razvidno, 
kdo ' je  v  p o d je tju  z a  k a j odgo
v o ren  in  v  kolikšn i m eri. Pred
vsem je 'zanimiva ugotovitev, da 
je v kolektivu 10 °/o članov, ki za 
svoje delo ne odgovarjajo.

Kako so sveti delovnih  enot 
prišli do tega  'zaključka? Gotovo 
je, d a  je  v sak  delavec odgovoren 
za svo je  delo, sicer n e  bi mogli 
govoriti, o kolek tivnem  delu  in 
ko lek tivn i odgovornosti.. V erjetno  
svelti delovnih  enot o tej zadevi 
niso dovolj razm išljali in so ta  
del ko lek tiva  izločili, ne da b i se 
zav eda li-nare jene  napake. Jasno : 
nam m ora biti p redvsem  to, da 
tuka j ne  gre za odgovornost, k i 
je  nu jna  na • vsakem  delovnem  
m estu, pač pa  za organizacijsko 
odgovornost v  Obratih.

In  končno: k  čem u je  p rived lo  
takšno  delo svetov  delovn ih  enot? 
Razm erja odgovornosti so popol
nom a anu lirana  (diši . po  u rav n i
lovki) in p rišlo  je  do tega , da je. 
kom isija, im enovana s stran i de
lavskega Sveta, p rim orana  da ti 
celotno zadevo v  razpravo d e lav 
skem u svetu . P a še  nekaj : zopet 
se bodo sliša li glasovi, da se de
lavsk i svet m eša v  kom petence 
svetov  delovnih  enot, k i so po 
sta tu tu  p o d je tja  organi u p rav lja 
n ja  n a  svojem  območju.

Plenum je o nastalem položaju 
razpravljal in ugotovil, da tako 
delo ne vodi nikamor in da bo 
potrebno to vprašanje temeljito 
obdelati na prvi, v ta namen skli
cani seji delavskega sveta. Na
dalje plenum predlaga, da se 
predlogi ocenjevanja delovnih 
mest sestavijo s strani kadrov
skih komisij delovnih enot in vo
dij delovne enote. Istočasno se 
priporoča delavskemu svetu, da 
potrdi veljavnost novega pravil
nika s 1. januarjem 1965. Even
tualne korekture pa se naj izvr
šijo naknadno. Člani plenuma so 
zadolženi, da vsestransko sode
lujejo pri dokončnem izoblikova
nju pravilnikov o delitvi osebnih 
dohodkov.

Naslop službe kapelnika 
godbe na pihala

Plenum u so poročali o godbi 
na  p iha la  č lan i kom isije, k i je  
b ila  zaradi tega  im enovana na

eni od sej p lenum a. T ovariša 
Š telcer in  T urk  sta podala  poro
čilo o dosedanjem  delu in  o vseh  
p rip ravah  za uspešen  začetek  de
la godbe n a  p ihala  v  našem  pod
je tju . Skupno je  v loženih devet 
v log za zasedbo delovnega m e
s ta  kapelnika. K om isija je  po 
svojem  p reudarku  poklicala-. na 
razgovore p e t in teresen tov , od 
k a te rih  je  izbrala  Alojza Krajn
čana, ki im a v se  pogo je  za za
sedbo tega delovnega m esta. 
P lenum  je  določil osebni doho
dek  za to delovno m esto in sicer 
neto 65.000 d inarjev . Isliočasno je  
p lenum  n a  p rošn jo  , tovariša  
K rajnčana odobril sredstva  za 
k ritje  stroškov  selitve iz Ormoža 
v K idričevo. Tako. .je  dokončno 
rešeno tudi v p rašan je  godbe na  
pihala! P ričetek  ak tivnega dela 
godbenikov pričakujem o v ja n u 

a rju  tega. le ta . Sekre taria t to v a r
n iškega ' odbora m ora do p riče tka  
dela  godbe p risk rbe ti strokovno 
poprav ilo  že 'Obstoječih, in stru 
m entov in nabav iti s sodelova
njem  'kapelnika še -p o treb n e  in 
strum ente. P raviln ik  o d e lu  god
bene sekcije  bo sp re je t na  eni od 
naslednjih  sej p lenum a. Še' en 
podatek: Za godbeno sekcijo  se 
je  jav ilo  sedem .novih  članov, k a r 
je  vsekako r malo, da bi se for
m irala m očna godiba na  p ihala. 
P ričakujem o lahko, večjo  udelež
bo, ko bo godba začela z rednim  
delom.

Imenovanje komisije 
za popis inventarja 

sindikalne podružnice
N aloga kom isije je  p reg ledati

in . pop isa ti-ves in ven ta r sind ikal
ne podružnice (razen inven tarja  
godbene sekcije, k i še ni p re 
vzet), k i je  v  p rosto rih  to v arn iš
kega  odbora, de lavskega k luba  
in  v  sk ladišču  športn ih  rekvizi
tov. V  kom isijo so im enovani n a 
slednji tovariši: F ranc H ojnik, 
Jože Jan čec  in  Franc V ehovar. 
K om isija bo o svojem  d e in  se
stav ila  zapisnik  in  ga predložila 
sekretariatu , tovarn iškega odbo 
ra. O im enovanju  kom isij e je ' ob
veščena  Služba družbenega k n ji
go vodsitva p ri NB Ptuj.

Nagrade družbeno 
političnim delavcem

Poročilo  6 dodeljevanju  n a 
grad družbeno političnim  delav 
cem za n jihovo  delo v  obdobju 
desetih  le t 'je podal p redsednik  
tovarn iškega odbora  tovariš Bo
ris Solovjev. O brazložil je  način 
razdeljevan ja  nagrad. Pripom nil
je, da .se v  zveži s tem  š irijo  po

ko lek tivu  razne govorice, ki p a  
n im ajo  osnove. Predvsem  so n a 
pačne zasluge, da je  te  nagrade 
delil tovarn išk i odbor sind ikata  
in sicer iz. las tn ih  sredstev . Po
jasn il je , da sta tovarn išk i odbor 
sind ikata  in  tovarn išk i kom ite 
ZK im enovala  kom isijo. N ag ra je 
ni so bili v  obliki p rak tičn ih  d a 
ril naslednji tovariši: V ik tor P re
log, Janez  Sukič, P e te r Gegič, J o 
že Šegula, F ranc Klemenčič, S i
m on Pešec, Franc K rajnc, Boris 
Solovjev, F ranc Č rnivec, M aks 
Jabločnik , . F ranc Turk, Franc 
H ojnik, A nton Kosi, V ili -“Ušaj, 
F ranc M eško, Jože Brglez, Franc 
Emeršič, A n ton  K urilič, Josip  
M aloič, A nton  Kokol, Ivan  Els
ner, Rozika K lančnik, Ivan  M a- 
zera, V lado M artinkovič, F ranc 
Lah, Franc 'Lončarič, Janko  Lah, 
Ivo Tušek, Ju rij Zupanc, Adolf

Kosi, V ik tor Km etec, P av la  Els
ner, M arija  Š ta jn e te r , Štefan 
Dončec, K onrad K ram berger, J a 
nez Jeza, R ajko Lajh, Rudi Š tel
cer in S tanko Pal. Predvideno' je  
bilo, da -bi te  nagrade  podelili n a 
vedenim  tovarišem  v  zneskih  od 
30.000 do 80.000 d inarjev  n a .c e n 
tr a ln i  p roslav i 10. obletnice obra
to v an ja  p o d je t ja . . Sprem em ba v  
program u p roslave je  nasta la  na  
že ljo  vab ljen ih  gostov, k i so p r i
pom nili, d a  b i se s  tem  p roslava 
zav lek la  in  izgubila svoj pomen. 
Iz enakih  razlogov je  odpadlo 
dodeljevan je  priznanj (ročne ure) 
.delavcem , ki sd v  ko lek tivu  za
poslen i d ese t le t in  več.

Člani plenuma so se v svoji' 
razpravi predvsem omejevali na 
pripombo, da soglašajo s tem, da 
so bili družbeno politični delavci 
nagrajeni za svoje delo, vendar 
pa da bi o tem moral predvsem 
razpravljati širši krog ljudi in ne 
le tričlanska komisija in da bi 
se priznanja morala dati na ka
kršnikoli bolj svečan način, kot 
pa so še.

Plenum je nadalje ostro reagi
ral na razpravo, nekaterih članov 
kolektiva, ki se v času zaposlitve 
v našem podjetju niso in se po 
vsej verjetnosti tudi ne bodo 
vključili v družbeno politično 
delo. Na koncu razprave je bil 
sprejet sklep, da se v tovarniš
kem glasilu Aluminij o tej za
devi obvesti celotni kolektiv s 
pripombo, da so se priznanja dala 
iz sredstev, ki jih jè za to dal 
na razpolago delavski svet.

Organizacija tovariškega 
razgovora z upokojenci 

našega podjetja
Sekretariat tovarniškega odbo

ra je predlagal, da bi plenum

odobril organizacijo tovariškega 
razgovora z upokojenci našega 
podjetja in v zvezi s tem tudi 
plačal stroške. Srečanja z upo
kojenci našega podjetja so že 
tradicionalna, saj se že nekaj let 
nazaj srečamo z našimi tovariši 
upokojenci vsaj enkrat letno.

Plenum je o predlogu sekreta
riata razpravljal in zadolžil se
kretariat, da organizira to sreča
nje dne 28. decembra 1964 v re
stavraciji Kidričevo in spričo te
ga tudi plačilo stroškov.

Org an izađi ja p os veto van j 
Ruše-Im pal-Kidričevo
V enem od mnogih srečanj s 

predstavniki družbeno političnih 
organizacij Tovarne dušika Ruše 
in Impola iz Slovenske Bistrice 
so ti izrazili željo, da bi organi
zirali občasna srečanja med pred
stavniki družbeno političnih or
ganizacij in organov delavskega 
samoupravljamja naših podjetij. 
Na teh posvetovanjih, ki naj bi 
imela značaj izmenjave mnenj o 
delu družbeno političnih organi
zacij in organov delavskega sa
moupravljanja, bi predvsem raz
pravljali o dosedanjem delu in 
nalogah teh organov odnosno or
ganizacij v bodočem delu.

Plenum se je s predlogom se
kretariata strinjal in odobril or
ganizacijo prvega srečanja v Ki
dričevem in v zvezi s tem plačilo 
stroškov.

Naročilo Delavske  
enotnosti in Komunista 

za 1965. leto
Tovarniški odbor sindikata je 

imel do sedaj naročeno Delavsko 
enotnost in Komunista za vse 
člane delavskega sveta in sindi
kalnih podružnic. Sekretariat to
varniškega odbora je večkrat 
opozarjal, da se ti časopisi niso 
koristili v zadostni meri in da bi 
bilo treba nekaj ukreniti, da teh 
sredstev ne bi nekoristno razme
tavali. Nadalje sekretariat sodi, 
da so ti časopisi potrebni vsem 
članom delavskega sveta, uprav
nega odbora in članom vodstev 
sindikalnih podružnic. Bil .- je 
predlog, da bi za vse člane de
lavskega sveta, upravnega odbo
ra in člane vodstev sindikalnih 
podružnic naročili časopise v letu 
1965 in sicer tako, da bi časopise 
vsakemu od omenjenih članov 
dostavljali direktno na njihove 
naslove.

Prav tako je bil predlog, da za 
vsa vodstva sindikalnih podruž
nic in tovarniški Odbor sindikata, 
naročimo RAD, list Centralnega 
sveta Zveze sindikatov Jugosla
vije.

Predlog sekretariata tovarniš
kega odbora je bil soglasno spre
jet.

Kaj bo s kartami K-15?
O uk in itv i teh  k a rt je  b ilo  . 

p recej govora in  razprav. Bilo- je  
več predlogov, h i  pa  p rišlo  do 
gm otnega stališča, 'kako b i rešili 
to vp rašan je , da ne hi s k ak rš
nim koli predlogom  b ili oškodo
vani delavci. Te dn'i. je  tovarn išk i 
odbor sp re je l dopis R epubliške
ga odbora islndikata za  industrijo  
in rudarstvo, k i daje  to  zadevo iv 
razpravo kolektivom . V  dopisu 
šo predlogi posam eznih forumov, 
ki so dali m nenja  za  reš itev  tega 
vprašan ja . ,

(Nadaljevanje s 4. strani) 
vanju kadrov — strokovno in 
ideološko politično, v zvezi s tem 
organizirati seminar, povezati se 
in sodelovati z aktivi iz drugih 
delovnih organizacij in z aktivom 
v naselju, sodelovati z družbeno 
političnimi organizacijami in z

Predvsem  gre za  dvoje: d a  k a r
te K-15 ne b i ukinili, in  drugič, 
da bi k arte  ukin ili in da' ibi se 
sredstva, ki jih  p o d je tja  p rispe- 

• va jo  p rom etnim  pod je tjem  (1,5% 
' od bruito osebnih dohodkov)' cen

tra liz ira la  v  ko lek tiv ih  in  enkra t 
letno  'izplačala delavcem , k a r bi 
dejansko bilo  indirektno zv iše
van je  'Osebnih dohodkov. Težko 
jè verje ti, d a  bi to  zadevo rešili 
v  k ra tkem  času, v en d ar p ripo ro 
čamo vsem  članom  'kolektiva, naj 

. o tej zadevi razm išlja jo  in p o v e
d o -sv o je  p red loge na  sestankih, 
ki jih  bodo 'Sklicala vodstva  sin
dikaln ih  podružnic. Pismo Repub
liškega- odbora za industrijo  in 
rudarstvo  je  razm noženo -in  ga 
bodo dobila v sa  v odstva  sindi
k a ln ih /p o d ru žn ic  in  sindikalnih 
pododborov.

Organizacija novoletne 
zabave za člane 

kolektiva
K er je  gostinsko  p o d je tje  H a- 

.loški b iser postavilo  ceno. vdbop.- 
' n ie s konzum acijo ' v  višin i 3000 

dinarjev , k i jo  člani n ašega  ko 
lek tiv a  ne bi zmogli, j e  o tem. 
razp rav lja l tud i p lenum  s p ripom 
bo in. priporočilom,, da naj bi n a 
ša  organ izacija  skušala re š iti to 
tako, da bi članom  ko lek tiva  in  
■njihovim svojcem  omogočili s il- , 
v estro v an je  v  K idričevem . Za re 
š i te v 'te g a  vp rašan ja  je  zadolžen 
sek re ta ria t tovarn iškega odbora, 
k i n a j b i se o tem  pogovoril z 
up ravo  pod je tja . K olikor je  zna
no,>je ta  zadeva u re jen a  in  je  o r
ganizacijo  silvestrovan ja  p revzel 
tovarn išk i odbor sindikata. U pra
v a  p o d je tja  je  odobrila  b rezp lač
no koriščen je  dvorane in só se 
tako stroški zm anjšali na  približ
no 600 d inarjev  n a  osebo. S ilve- 

. s trovan je  bo izključno le za č la
ne ko lek tiva  in  n jihove svojce. 
V  pogodbi, k i jo  je  tovarn išk i od.- 
bo r sind ikata  podpisal, z. upravo- 
pod je tja , je  navedemo, da  se lahko  
proda le 400 vstopnic, k a r  je  v se
k ak o r m alo z ozirom na želje  na
ših delavcev. ...

Razprava o enolončnici
Že nekajv časa  so razprave o 

kvalite ti enolončnice, k i jo  n aše - 
. m u k o lek tivu  dostav lja  obrat 

družbene p reh rane  v M ariboru. 
Č lani p lenum a so predlagali, d a  
bi ge p redstavn ik i naše organiza- 

•cije in  .službe družbene p reh rane  
pogovorili V  predstavn ik i om e
n jenega obrata  iz M aribora.

:Predvsem  naj ugotovijo , -kaj je  
p o treb n o ,'d a  bi se kva lite ta  eno
lončnice izboljšala. N aša organ i
zacija  sodi, da  je  Ibudi dolžna 
skrbeti za to  zadevo, sa j ' je  p rav  
ona bila. p red  le ti Jn ic ia to r uved
be ' dnolončni,ce. za člane naišega 
kolektiva;

Razen v seh  naveden ih ’ zadev  
je  p lenum  po pred logu  nekate rih  
članov plenum a 'izadolžil sek re
ta ria t tovarn iškega odbora ž a  n a 
kup ko ledarjev  zä vse  člane p le 
num a in  da. sk liče  zadnjega dne 
v le tu  zaključno sejo .;,

Iz v sega  zgornjega je. razvidno, 
da je  ta  se ja  za je la  š iro k o ,p o d 
roč je  ž iv ljen ja  in  dela našega 
č lanstva in dà so p red ' tovarn iš
kim  odboroni :,in sekretaria tom  
tega organa- naloge, k i -bodo p ra - 
vočasno ,rešene  le  z aktivnim  de
lom vseh  tistih , k i so za izvršitev  
le-keh zadolženi od plenum a.

-mi

organi samoupravljanja v' pod
jetju, seznanjati mladino s proiz
vodnimi problemi v obliki proiz
vodnih konferenc, aktivno vklju
čiti v ZM čim več mladine, poseb
no iz obratov DE aluminij, in do
sledno izvajati načela progra
ma ZMJ. -dik-

Gostje in člani kolektiva na proslavi desetletnice našega podjetja 
21. novembra liani

Mladina TGA daje poudarek izobraževanju



O gibanju gospodarstva v ptujski občini
Občinska skupščina je  na svoji zadnji seji obravnavala poročilo oddelka za gospodar

stvo za obdobje prvih devet mesecev tekočega leta. Iz poročila in iz razprave o gospodar
skem razvoju občine je  s prim erjavo doseženih rezultatov in postavljenih planskih na
log glede 'razvoja proizvodnje in ostalih gospodarskih panog družbenega sektorja ugo
tovljeno, da gospodarstvo v devetmesečnem obdobju ugodno napreduje..

Foto klub je 
razstavljal

Delo društev običajno ocenju
jemo po uspehih, ki jih doseže
jo v svoji dejavnosti: Foto kino 
amaterski klub Kidričevo, ki je. 
tudi' neke vrste društvo, se 
ukvarja predvsem s fotografira- 1 
njem in izdelovanjem slik v čr
no beli tehniki. Najboljša dela 
članov, ki imajo umetniško 
vrednost, že par let nazaj redno 
razstavljajo in s tem občanom 
v Kidričevem pokažejo doseže-, 
ne uspehe.

V lanskem letu je imel foto 
klub dve razstavi in sicer eno 
redno in eno v počastitev deset
letnice obratovanja tovarne. 
Redna razstava je bila organi-, 
zirana v počastitev dneva mla
dosti.' V

Upravni odbor foto kluba je 
sklenil, da bo organiziral foto 
amatersko razstavo v počasti
tev desete obletnice obratova
nja tovarne glinice in aluminija, 
na kateri bi prikazal dejavnost 
fotokluba od ustanovitve na
prej. Zaradi gornjega sklepa je 
izdal svojim članom okrožnico, 
s katero jih -je pozval, da naj 
predložijo svoja najboljša dela; 
tudi takšna, ki so že bila raz
stavljena na internih razstavah 
našega fotokluba, za razstavo. 
Upravni odbor je poskrbel tudi

Že v  b ližn ji p rihodnosti lahko 
pričakujem o dobre rezul/iate dela  
tega m ladinskega aktiva. Sestan
ku so p risostvovali tud i neka te ri 
p redstavn ik i družbeno-p o liričnih 
organizacij iz- K idričevega in 
predstavn ik i tovarn iškega kom i
te ja  ZM.

P a poglejm o, o čem je  m ladina 
tok ra t razp rav lja la  in  .kakšne na
loge , si je  zad a la  vsa j v 'b liž n ji 
prihodnosti.

Članica Občinskega komiteja 
ZMS Ptuj Alenka Železnikova je 
najprej poročala o vsebini in de
lu občinske konference, ki je bila 
6. decembra v Ptuju. Smernicam 
te konference, po katerih naj bi 
se v bodoče odvijalo delo tudi v 
aktivu ZM v naselju Kidričevo, 
je veljal poseben poudarek.

Predstavn ik  k ra jev n eg a  odbora 
.SZDL Maks Žmavc je  v  n ad a lje 
vanju, g o v o r il, o de lu  in  zak ljuč
k ih  VIII. kongresa ZKJ. Pobuda 
za t 0'p red av an je , če ga tako im e
nujem o —  je  prišlo , r,avno iz v rst 
m ladine, k a r ' je  v sekako r .spod
budno in pohvale  vredno. Opaziti 
je  bilo, da  je  m lad ina z zanim a
njem  poslušala izvajan je  tovariša  
Žmavca,.:

.Mladina je razpravljala tudi o 
aktivnem sodelovanju v TVD 
»Partizan« Kidričevo. Prav pri tej 
točki dnevnega reda smo bili pri
ča živahnemu razpravljanju, saj 
delo mladine tudi ,na telesno- 
vzgojnem in športnem področju 
hi bilo zadovoljivo, za kar pa je 
seveda več objektivnih in sub
jektivnih vzrokov.

Velika pridobitev za razvoj te
lesne kulture v Kidričevem je 
nova moderno urejena telovad
nica, ki bo v bodoče lahko spre
jela veliko število mladincev in 
tudi starejših, po vsakodnevnem 
delu sprostitve željnih tovarišev.

M ladina iz n ase lja  se je  tudi z 
vso vnem o lo tila  p rip rav  za iz
vedbo j-javne zabavno-glaslbene 
kviz oddaje, ki bi naj b ila  p red 
vidom a 23, jan u a rja  1965 ob 18.

za primerno žirijo, ki je ocenje
vala slike po raznih kriterijih. 
V! žiriji so bili: Milan Doblje- 
kair, predsednik, Krešo Čabri- 
jam, član, in Dragiša Modrinjak, 
član, ki so' vsi priznani fotoama
terji z dolgoletnimi izkušnjami, 
i— Žirija je ocenila predložena 
dela članov foto kluba in pode
lila naslednje nagrade in pohva
le:

prvo nagrado za sliko »Upa
nje in bojazen« je dobil spec. 
inž. Marjan Hudina, drugo na
grado za sliko »Počitek« je do
bil Anton Kožoderc, tretjo na
grado za sliko »Njen svet« je 
dobil Bogo Hmelina; pohvale 
pa so dobili Vlado šerc za sliko 
»Kramljanje«, Beri Dobljekar 
za sliko »V gaju« in Ivo Ozimek 
»Nedokončana risba«.

Za kolekcije so dobili nagra
de sledeči člani foto kluba: spec. 
inž. Marjan Hudina, Bogo Hme
lina in Vlado šerc.

In mnenje žirije o razstavi: 
Je precej del, ki so kvalitetno 
izdelana in bi se lahko uvrstila 
na dobra mesta tudi na med
klubskih razstavah. Videti je 
precejšen napredek, saj je ra
ven razstave mnogo višja od 
prejšnjih razstav.

Načrti foto kluba: upravni 
odbor razmišlja o organizaciji 
medklubske razstave. Organiza
cija takšne razstave je zvezana 
sicer s precejšnjimi finančnimi 
sredstvi, vendar bi jo bilo mož
no organizirati v Kidričevem, 
saj so za to dàni vsi pogoji.

K.-n.

u ri v  ve lik i dvoran i restav racije  
v  Kidričevem'. K' sodelovanju  na
m eravaj o p riteg n iti tudi m ladino 
iz sosednjih  ak tivov  in  mladino 
iz TGA. U stanovili so> tu d i p ri-

K ra jè v n a  o rgan izac ija  SZDL je  
im ela  11. decem bra-svo jo  redno  
le tn o  konferenco, n a  k a te r i je  do
sed an ji odbor p o d a l ob račun  
svojega de la  v  zad n ji m an d a tn i 
dobi. V odstvo O rganizacije j e  ob 
te j p riložnosti lahko  č lan s tv u  do
volj poročalo , saj je  v  svoji 
m an d a tn i dobi op rav ilo  p rece j
šn je  delo in , kar, je  n a jb o lj ra z 
veseljivo , č lanstvo  se teg a  zave
da, saj že do lgo .n i bilo tak o  š te 
v iln e  udeležbe, k o t p ra v  n a  te j 
konferenci.

A k tivnost v odstva  in  dejavnost 
stan o v an jsk e  skupnosti te r  še n e 
k a te r ih  d ru g ih  o rganizacij v. n a 
šem  n ase lju  je  od raz zan im an ja  
p reb iv a ls tv a  za problem e, in  živ
lje n je  sp lph n a  obm očju  sedan je  
k ra je v n e  skupnosti. O b ravnava li 
sm o vse dosežke in  p rob lem e n a 
šega okolja. Med dosežke zadnje 
dobe sodijo nedvomno lepi uspe
hi bivše stanovanjske skupnosti 
v prizadevanju pri ureditvi nase
lja od 'kopališča, razsvetljave, 
ureditev cest ter poti in nasadov. 
Največji ponos nas vseh pa je ne
dvomno novozgrajena ' popolna 
osnovna šola. Tudi preurejena 
dvorana bo le v prid pestrejšemu 
življenju v naselju.

Poleg n av eden ih  uspehov  p a  je  
tu d i n ek a j, k a r  n am  n e  m ore  b iti 
v  ponos; p redvsem  je  to  javni 
red v naselju. Število  prestopkov  
je  v  p rim e rja v i z lan sk im  letom  

. po raslo  za Ì00 %  in  n i izključeno, 
d a  bo ob koncu  le ta  ta  p o ra s t še 
večji. V si s tanova lc i n a se lja  in  
okolice bom o m o ra li bolj paziti

Veliko povpraševanje na trgu 
ustvarja ugodne razmere za re
alizacijo proizvodnega blaga. Po
večani osebni dohodki, visoka 
stopnja rasti na vseh gospodar
skih področjih in razširjene ma
terialne osnove samoupravljanja 
delovnih organizacij sb osnovna 
značilnost gospodarstva v letoš
njem letu. Pri tem je potrebno 
omeniti pojavljanje neskladnosti 
kot posledico prej navedenih 
uspehov, kar utegne povzročiti 
motnje v nadaljnjem razvoju pro- 
izvodnje in blagovne menjave.

Industrija
V industriji rezultati niso po

vsem zadovoljivi, ker se plana 
izvoza in proizvodnje ne razvi
jata zadovoljivo, opaziti pa je hi
trejši porast zaposlenih kot pa 
naraščanje produktivnosti. Ob
čutna redukcija električne ener
gije in nezadovoljiva preskrba z 
domačim in uvoženim reproduk
cijskim materialom je močno 
prizadela industrijo, ki je sedaj 
najmočnejša gospodarska panoga 
v občini.

pravljaln i odbor, na oddaji pa bo 
sodeloval ansam bel električnih  
g itar »Korali« iž M aribora.
’ Za ieiholjšanje''kulturnor-zabav- 
nèga ž iv ljen ja  pa  so se .dogovo 
rili, da  se bodo ses ta ja li enkrat 
tedensko v  lovski sobi red tav ra- 
.cije, k je r  bodo brali, igrali šah,' 
p rip rav lja!: dram ska dela in  po 
dobno.. Seveda je' to  'le ,iz h o d  za 
silo, k a jti v 'p fòg ram u  imajo, .last
n i  m ladinski kotiček, k je r  b i se 
lahko v  prostem času sestajali 
v sak  dan. -d ik -

p ra v  n a  jav n o  ž iv ljen je  in  m ed 
sebo jne  odnose in  odnos do tu je  
lastn ine .

Razprava je nakazala tudi ne
primernosti pri kino predstavah 
zaradi obiska osnovnošolskih 
otrok pri zadnji večerni predsta-

S to reš itv ijo  smo hoteli pre-r 
pračitiLm noge bolezni, ki se  p o 
jav lja jo ' zaradi neprav ilne p re 
hrane. N uditi dellavcu, ki. 'ima na
porno delo v  neugodnem  ozračju, 
toplo hrano,- .pomeni inalzati in 
negovati dragocen stro j..T eg a  se 
moramo vsi jasno, zavedati.

Že takoj v  začetku  so se  p o ja 
vile' težave p r i sami delitv i obro
kov. Imeli smo prèm alo1 ljudi za 
razdeljevan je . Pa tud i h rane je  
večkra t, zm anjkalo. Krivili smo 
Obrate, da so naročili prem ajhno 
število  obrokov za naslednji dan. 
Ti pa  so se zgovarjali na ljudi, ki 
dvigujejo  hrano v  njihovem  raz
delilnem  centru, p rijav ljen i p a šo  
drugod.

Te neugodnosti so bije km alu 
odprav ljene in  ddliliev je  lepo 
tekla.

Razdelilni : p ro sto ri za  topli 
obrok so bili določeni po nasled 
n ji razporeditvi:

Od planiranega dohodka obči
ne je v prvih devetih mesecih 
realizirano 77,6 ®/o. V primerjavi z 
realiziranim dohodkom iz leta 
1963 je porast za 24,3 °/o. Iz na
vedenih primerov je viden po
slovni uspeh gospodarskih orga
nizacij. Vendar ne smemo pre
zreti negativne pojave, ki sprem
ljajo dosežen uspeh, kot so večja 
potrošnja od proizvodnje, neso
razmerja med ponudbo in po
vpraševanjem s porastom cen in 
življenjskih stroškov ter (pove
čanje zadolževanja.

Celoten dohodek občine je bil 
dosežen z razmeroma visoko 
stopnjo ' povečanja zaposlenih. 
Gibanje zaposlenih kaže, da so 
delovne organizacije premalo 
usmerjene v intenzivno smer go
spodarjenja. To pa povzroča te
žave v razmerju med nominalno 
in realno višino osebnih dohod
kov zaposlenih.

Industrija je v desetmesečnem 
obdobju dosegla 80 °/o izpolnitve 
plana fizičnega obsega proizvod
nje, kar se smatra za prenizek 
odstotek, vendar je v primerjavi 
z lanskoletno proizvodnjo poras-

vi, h kateri otroci naj ne bi imeli 
pristopa ne v spremstvu 'staršev, 
še manj pa sami, saj je konec te 
predstave največkrat po 22. uri.

Ponovno je  bilo  n a  dnevnem  
rodu V prašanje »Svobode«, k i še 
vedno nè  d a  g lasu  od sebe. V en
d a r  n i bilo n it i  enega č lan a  vod
stv a  te  o rgan izacije  n a  ko n feren 
ci.

K onferenca  je  sp re je la  sklep, 
d a  pošlje  pozdravno  brzojavko' 
V III. kongresu  ZK J, ki je  ta k ra t  
p o tek a l , v  B eogradu.

Po  p lodn i razp rav i in  sp re je ti 
raz rešn ic i1 je  kon ferenca  izvolila 
novi 17-članski k ra je v n i odbor 
SZDL,, k i bo v  p rih o d n je , m oral 
b iti gon ilna  s ila  vse de javnosti v  
K idričevem . T a  d e javnost bo to 
liko bolj uč inkovita , ko liko r bolj 
bom o p rip ra v lje n i sodelovati in  
p risp ev a ti k  u re jen o sti svoje oko
lice, ,

Prijetno delovno vzdušje, ki je 
vladalo na konferenci, daje upa
nje, da se nam uresničijo marsi
kateri koristni predlogi. -čk-

„1. A  —  Sanitarna I.
2. B ;— Sanitarna II.
3. C — Elektroliza B
4. D —- L ivarna
5. E — G linica IL ; ;
Livarna, ki še nim a svo je  je 

dilnice, bi naj ko ristila  jed iln i 
cen ter C, do k le r ne bo im ela svo
jega  jedilnega prostora. Za la 
boratorij' alum inija, k i iona svoj 
jed iln i próstòr, pa  se dostav lja  
h rana  do livarne.

Tudi elektroliza hale A  se  za
časno poslužu je  jed ilnega pro
stora hale  B, k e r še nim a u re jene  
svoje jedilnice. .

H rano vozim o vsako, ju tro  iz 
sam opostrežne restav racije  v  M a
riboru v loncih, ki držijo toploto 
in tako  lahko delimo Itoplo, ne 
da bi jo  bilo. treb a  po prevozu v 
K idričevo greti.

Za posamezni obrok plačajo 
naročniki 85 dinarjev, ostalo pa 

(Nadaljevanje na 8. strani)

la za 24,1 odstotka pri povečanju 
delovne sile za 10,7 odstotka. 
Največji zadržek za relativno 
nizek odstotek doseženega plana 
je pripisati pomanjkanju elek
trične energije.

Med raznimi industrijskimi 
podjetji ni dosegla plana tudi 
Tovarna glinice in aluminija Ki
dričevo. Redukcija električne 
energije je najtežje prizadela na
šo tovarno, saj je imela v obra
tovanju samo polovico elektro
litskih peči, kritična pa je bila 
tudi oskrba s premogom, ker rud
niki niso izpolnjevali pogodbenih 
obvez.

Druge panoge
Druge gospodarske panoge ka

žejo na kratko naslednje rezul
tate. Kmetijska proizvodnja je 
kazala v prvem polletju ugodne 
rezultate, pri pospravljanju pa so 
bili zabeleženi slabši rezultati. 
Sadni nasadi morajo biti obnov
ljeni in mehanizacija izpopolnje
na, ker so s tem pogojeni uspehi 
v sadjarstvu. Razveseljiva pa je 
v kmetijstvu številčna rast živi
ne. V gradbeništvu je porast 
vrednosti gradbenih del zabele
žen s 34,7 odstotka, vendar je 
del tega pripisati porastu cen. V 
gradbeni operativi pa je še ved
no premalo čutiti mehanizacijo 
del in s tem tudi rasit proizvodnje.

Trgovina je ustvarila 54 odstot
kov več sredstev za svoje potre
be-kot preteklo leto, promet pa 
je povečala za 28 odstotkov od 
enakega obdobja v lanskem letu. 
Obrt je povečala plačano reali
zacijo za 7,7 odstotka, kar je pri 
povišanih cenah zelo malo.

Osebni dohodki
Osebni dohodki v gospodarstvu 

so se povečali po podatkih SDK 
Ptuj za 12,3 odstotka v obdobju 
devetih mesecev letošnjega leta 
napram lanskemu letu. V obrti je 
največji porast t. j. 41,8 odstotka, 
v industriji 23,2 odstotka, v tr
govini 18,5 in prometu 10,7 od
stotka. Na porast osebnih dohod
kov so vplivali gospodarski ukre
pi, prilagajanje nizkih osebnih 
dohodkov, večji ekonomski re
zultati in drugo. V občini je še 
19,3 odstotka zaposlenih z oseb
nim dohodkom do 25.000 dinar
jev. Pri tem je opaziti hitrejše 
naraščanje v nižjih razponih. 
Opaziti je preseganje zaposlitve 
in naraščanje zaposlenih. Edino 
v TGA je opaziti nižjo Zaposle
nost, kot je v planu in sicer 95,1 
odstotka, kar je vsekakor ugo
den pojav spričo storilnosti, eko
nomičnosti in rentabilnosti pro
izvodnje.

Za zaključek razprave je po
novno priporočeno gospodarskim 
organizacijam, da naj posvečajo 
več skrbi za strokovno izobraže
vanje in vzgojo kadrov. Formi
rana sredstva za vzgojo kadrov 
pri gospodarskih organizacijah 
naj bi dosegla pri polnem izkori
ščanju 117 milijonov dinarjev, 
vendar je bilo izkoriščeno le 42,1 
odstotka dovoljenih sredstev. 
Smatra se, da bi morala podjetja 
izdatneje skrbeti za šolstvo, ker 
vajeniška, administrativna in 
ekonomska šola še vedno ne kri
jejo vseh potreb po kadrih zara
di nizkega šolskega sklada in po
manjkanja sredstev. Priporoča se, 
da podjetja predvidijo za prihod
nje plansko obdobje večji priliv 
v sredstva za kadre.

Kolektivi naj z večjim razu
mevanjem vkalkulirajo celoten 
odstotek za stroške izobraževa
nja in po kritju potreb v orga
nizaciji odstopijo preostali zne
sek v skupne sklade za potrebe 
izobraževanja kadrov. T. A.

Ul f i;,l' M I I  r N I ! I' I I I M l l l l l  n  I H n HI l K  l l h  m l

Iz n aselja
DELO ZM JE ZAŽIVELO

V  nedeljo , 20. decem bra 1964, SO' se v  lovski scSbi res tav 
racije  K idričevo zbrali m ladinci in  mladinke, jz dbeh naselij in 
b ližnje, okolice.. N a  se s tan k u -ak tiv a  ZM je  ibilo priso tn ih . Več 
ko t 60 m ladink in  m ladincev, k a r  je  nedvom no pohvale  vredno, , 
in  sodec po sam i vselbini sestanka dlaje slutiti, da, je  delo m la
dine v K idričevem  le  zaživelo.

OB LETNI KONFERENCI KRAJEVNE 
ORGANIZACIJE SZDL V KIDRIČEVEM

K idričevo

Topli obrok v našem podjetju
Z razdeljevanjem toplega obroka smo pričeli 20. oktobra letos. 

Ta problem smo reševali na raznih sestankih in sejah že nekaj let 
nazaj, letos pa smo našli končno rešitev.



Uspehi NK Aluminij v jesenskem tekmovanju

NAŠ HUMOR

i A—. Poslušaj, Jaka, taka šleva si, da ti ga v celi tovarni ni para. 
— Zakaj pa Jože?

l l l lp Zato, ker si se ob vsakem prazniku, ko sm o dobili k malici 
še pol litra piva, nakrokal, da so sedaj za deseto obletnico bili 
prisiljeni dati le tri deci piva.

V. J.

(N ad a ljev an je  s 5. s tran i) 
je  naše m oštvo izgubilo s 3:0, je  
odpovedalo celotno m oštvo. Ta 
tekm a je  b ila tudi vzrok, da smo 
s tre tjeg a  m esta zdrknili n a  peto  
mesto.

K akor v  spom ladanskem  delu, 
tako  je  up rava  'kluba tud i v  je 
senskem  delu im ela p recej ne
všečnosti z grobim i in  nep re ra - 
čunljivim i izpadi neka te rih  g le 
dalcev p ro ti gostujočim  m oštvom  
ali sodnikom. Če se  tak i g ledalci 
šte je jo  za p r ija te lje  našega k lu 

ba, jim  moramo povedati, da to 
niso, tem več da jih  je  nu jno  šte ti 
za naj večje  razb ijače d ru štva  in 
da jim  je  edini cilj m in ira ti naš 
klub. N jihova neprem išljena, 
večk ra t pod  vplivom  preobilice 
zaužitega alkohola  ro jen a  deja
nja, so voda na m lin  vseh  naših 
nasprotnikov, k i kom aj čakajo, 
da b i v rg li kup  b la ta  na  naš de
lavsk i klub. Posledica tak ih  d e 
jan j so bili tud i vsi članki v  
dnevnem  časopisju , k i so nerede  
po končan i tekm i v  K idričevem  
m ed NK »Aluminij« in NK »Že
lezničar« prikazali sicer v  nep ra
vi luči, v endar upravičeno. N e
redi so bili in  to  je  dejstvo. 
Kdorkoli bi ho te l te  nerede  upra
vičiti ali jih  p rikazati k o t posle
dico neprav iln ih  odločitev sodni-

(Nadaljevanje s 7. strani) 
marsikatera stvar od sedanjih 
slabosti odstranila.

Slabo bo, če bomo posamez
ne zadeve tako reševali, kot 
smo sprejemali organizacijske 
sheme, M še danes praktično 
niso zaživele, ampak obstajajo 
samo na papirju. Po njegovem 
mnenju se gotove stvari, kot 
jih navaja, preveč rešujejo cen
tralistično, po raznih komisijah 
in pisarnah. Vse premalo pa se 
razpravlja s kolektivom oziro
ma praktično in funkcionalno 
pojasnjuje. Tako delo hromi 
upravljanje in površno razprav
ljanje z osnovnimi nosilci 
upravljanja in seveda vpliva 
na doseganje boljših rezultatov 
v- proizvodnji in na ostala pod
ročja poslovanja.

Svet proizvajalcev delovne 
enote bo moral dobivati pravo
časno več poročil in razumlji
vih analiz, kako je možno prak
tično sprovajati v življenje no
ve pravilnike, organizacijo de
la in proizvodne naloge, ki sto
je pred kolektivom.

To so bistvene pomanjkljivo
sti, po mnenju tov. Kmeteca, 
zaradi katerih še ni polno za
živelo decentralizirano samo
upravljanje, da bi svet proiz
vajalcev delovne enote res sa
mostojno delal in odločal o ti
stih zadevah, ki jih predvideva 
statut podjetja. To so začetne 
težave in pomanjkljivosti, mož
no pa jih je odstraniti, če se 
bomo vsi skupaj zavedali svo
jih dolžnosti in pravic že na 
delovnih mestih. Potrebno pa 
je, da bo tudi sindikalna orga
nizacija in ostale družbeno po
litične organizacije v podjetju 
politično bolj aktivne in da bo
do znale pravilno vplivati na 
člane kolektiva in pomagati sve
tu proizvajalcev delovne enote 
pri oblikovanju stališč v raznih 
razpravah in pri sprejemanju 
sklepov.

Le tako bomo dosegli čim- 
prej zaželne smotre v upravlja
nju, je prepričan tov. Kmetec 
Viktor kot predsednik sveta 
proizvajalcev delovne enote 
vzdrževalnih obratov.

ka, greši in v aru je  tiste, ki bi 
m orali biti kaznovani za ta k e  iz
pade. Sodniku je  pri odločanju 
na  tekm i v e rje ti in  to  je  nujno. 
M orda b i b ila  bo rba  preko dnev
n ega  časopisja  za p rav iln o  izbiro 
ozirom a do ločan je  sodnikov za 
posam ezne tekm e p rav iln e jša  in 
progresivnejša . O tem  bi b ilo  po 
trebno  razm išljati ali m orda celo 
zavzeti doHo.čena stališča, s k a te ri
mi pa  bi bilo nu jno  seznaniti od
govorne lj.udi.

Z vsem tem, kar sem napisal, 
pa nikakor nisem hotel reči, da 
so bile vse odločitve naših nad
rejenih organov glede izrekanja 
višine kazni našemu klubu pra
vilne in pravične. To je poglavje 
zase. O teh odločitvah, ki nika
kor niso v skladu z določili im 
predpisi, ki veljajo za klube SNL 
glede kriterija za presojanje de
janj teh klubov, pa bi bilo nujno 
potrebno seznaniti širšo športno 
javnost. Uprava našega kluba bi 
bila zelo zainteresirana, če bi 
iskreni prijatelji kluba poslali 
upravi svoja mnenja glede tega. 
Uprava kluba bi vsa ta mnenja 
posredovala dnevnemu časopisju, 
kar bi vsekakor imelo pozitivno 
kritično obeležje.

Skupno z igralci je  up rav a  k lu 
ba na  svoji zadnji seji določila 
odmor za igralce, ki bo tra ja l do 
4. jan u a rja  1965. S pripravam i bo 
naš klub priče l takoj po tem  da
tumu, k ljub  tem u, da je  p riče tek  
spom ladanskega tekm ovanja  šele 
21. m arca in  ne 'konec februarja,

(N adaljevanje is 7. strani) 
plača podjetje. Obrok stane nam
reč 170 dinarjev. Skupni znesek 
za hrano se delavcu odtegne pri 
izplačilu.

A dm inistra torke v obratih  in  
oddelkih  sporočajo v sak  dan š te 
vilo  obrokov za nasledn ji dan  v  
p isarno  splošnega sek torja , da 
lahko p rip rav ijo  točno število  
malic.

P rva dva m eseca je  razdelje
v an je  b lokov in ob računavanje

brem enilo adm inistra torje  v .o b ra 
tih  in  oddelkih. D anes p a  im a ' 
obrat družbene p reh rane  svojo 
adm inistratorko, 'ki je  prevzela  
te  posle.

V vrstah naročnikov toplega 
obroka se vse bolj pojavlja ne-

3.— 4. jugoslovansk i črno-beli 
film OPERACIJA TIZIAN.

■ 6.—7. am eriški barvn i . k ine- 
m askopski film RAZBITINA 
LADJE MARY DEAR.

10.— 11. po ljsk i črno-beli film 
NOŽ V VODI.

13.—-14. nem ški barvn i film 
JAZ NISEM CASANOVA.

kot je  bilo prvo tno  rečeno. Z od
ložitv ijo  začetka spom ladanskega 
p rvenstva  smo dobili ugodnejše  
pogoje za prip rave, k a r pa  m ora 
im eti za posledico  dober začetek  
tekm o vajnja spom ladi. U goden 
začetek  pa je  odločilne važnosti 
za končno u v rs titev  v tekm oval
ni razpredelnici.

Po propozicijah , k i v e lja jo  za 
le tošn je  tekm ovalno obdobje v  
SNL, bodo iz te  lige izpadli štirje  
klubi, v  p rim eru pa,- da NK »Kla- 
divar« izpade iz II. zvezne lige, 
bo iz SNL izpadlo p e t klubov. V 
prihodn je  .bo  SNL šte la  le 12 
klubov, k a r nam  nalaga  mnogo 
načrtnega  dela, da  bi se naš klub 
tudi v  naprej- boril v  tej ligi, od
nosno m ed tem i dvanajstim i. To 
pa bomo dosegli le  s požrtvoval
nim delom  vseh  igralcev, odbor
nikov in  p rija te ljev  našega k lu 

ba. Pom em bnost .naše tovarne  za
h teva, da obdržimo svoj klub v 
tej sredini in  upam, da ni n iko 
gar m ed nami, k i bi s i tega  ne 
želel. M K. L.

prijetnost, na katero skorajda 
nismo računali: nezadovoljstvo s 
hrano. Delavci hodijo nenehno 
v pisarne in hočejo vrniti bloke, 
češ da ne bodo več jemali hrane. 
Sprašujejo jih, če se jim zdi 
obrok premajhen. »Kaj še!« se 
marsikateri razburi. »Preveč ima
mo, da še pojesti ne moremo, ker 
ta hrana ni za nas!« Govorijo še 
in še in se pritožujejo. Pravijo, 
da so bili s klobasami in kruhom 
bolj zadovoljni. Nič me pomaga, 
če jih kdo tolaži in prepričuje, da 
je 85 dinarjev res malo in da za 
ta denar ne morejo kaj več za
htevati. Prizadeti pa odgovarjajo, 
da še 85 dinarjev ni vredno.

Pa niso vsi enakega mnenja. 
Nekateri so zelo zadovoljni. Mne
nja so, da so pritožbe neumestne. 
Dosti vredno je že to, da si vedo 
v začetku meseca izračunati, ko
liko bodo porabili za malico, in 
da se jim ta znesek odtegne pri 
izplačilu. Prednost dajejo tudi 
temu, da je obrok topel.

V si vemo, ko liko  skrbi in  te k a 
n ja  naokrog  je  im el s p ripravam i 
in naročili top lega  obroka tovariš 
Janko Krajnc, vodja ' ob ra ta  d ruž
bene p reh rane . Želel je  gadovo^ 
1 j itd po trebe  č lanov  ko lek tiva, ki 
šo tako zelo  različne, pa  se mu, 
to ni povsem  posrečilo . Težko je  
nam reč izbrati blago, k i b i vsem  
ugajalo.

Večkrat se slišijo od delavcev 
predlogi, da bi vozili hrano iz 
Ptuja. Pravijo, da bi bila gotovo 
boljša. Kdo ve!? Morda od začet
ka, potem pa bi se je polagoma 
naveličali, kot se človek naveliča 
vsega, in zopet bi bilo itu neza
dovoljstvo in kritika. P. M.

17.— 18. am eriški črno-beli vi- 
stavisionSki film TAKSNA VRSTA 
ŽENE.

20.—21. francoiski črno-beli v i-  
stav isionsk i film ROKE KVIŠKU.

24.—25. ang lešk i' črno-ibeli vi- 
stavisionski film GANGSTERJI.

27.—28. am eriški barvni- film 
TRAPER KELLY.

P C d j  je s
(N adaljevanje in  koinec s p re jšn je  

številke)
NOČEMO SKUPAJ NA IZLET?

Enako nezain teresiranost k aže
j o 1 mnogi m ladinci do organ iz ira
n ja  Skupnih. m lad in sk ih . izletov. 
V abilu  se : odzove nezadostno 
število  in teresen tov . In še ti ne 
p ridejo  nikam or po k rivd i onih, 
k i se p rav  n ik je r ne  u d e js tv u 
je jo . Prizadevanje, da bi še  koga 
pritegnili, je  bob ob steno.

T ežave so tudi s tistim i m ladin
ci, k i de la jo  v  izm enah. R azkrop
ljen i so po v seh  obratih, da jih  
je , l e  težko zbrati. K adar ne d e 
la jo  v  dnevni izmeni, se zgodi, 
da ne dobijo p ravočasno v  roke 
■obvestila, ki se p o tik a  p o  o b ra 
tih  ali m ojstrsk ih  p isarnah , če
p rav  je  bilo pravočasno  odposla
no. N e moremo zahtevati, da p r i
dejo neka te ri m ladinai samo za
voljo  sestanka iz oddaljenih  
krajev-- v  tovarno, zlasti če so 
p rišli šele z ju tra j dom ov z iz
m ene, zvečer p a  jih  spet čaka 
delo.

Še bi, lahko n aš tev a li p rob le
me in težave, ki zavirajo  delo in 
razvoj m ladinske organizacije. 
O m ejili smo se samo ina nekate re  
važnejše.

SO KRIVI SAMO MLADI?
N adalje  bi se m orali vprašat-i, 

ali je  res za vse težave in .p ro -

Člani kolektiva, ki dopolnijo 
v januarju 1965 najdaljšo nepre
kinjeno delovno dobo v tovarni:

17 let: Jak o b  Fakin, nastopil 
službo 13. 1. 1948, in  Franc- Kosi 
14. 1. 1948.

16 let: A nton Furm an, nastop il 
službo 6. 1. 1949.

15 let: Stanko G ajšt, nastopil 
službo 2. 1. 1950, A lojz Jerko  
18. 1. .'1950, A nton  M ohorko,
4. 1. 1950, Janez Pal, 2. 1. 1950, in 
Jože Zam uda 7. 1., 1950.

14 let: M ihael Bednički, nasto 
pil službo 4. 1. 1951, Jožef K ot
nik 2. 1, 1951, Jožef K laneček 
3. 1. 1951, Branko M linarič 1. 1. 
1951. ■

1'3 let: inž. F ranjo  Gruenfeld, 
nastopil službo 1 .1 : 1952, in  V ili 
Hoh-nec 18. T; 1952.

11 le t: inž. Franc A uer, nasto 
p il službo 4. 1. 1954.

10 let: Adolf Kosi, nastop il 
službo- 3.1. 1955, in Rozika K lanč
nik 10. 1. 1955.

NAŠI 50-LETNIKI:
M iroslav Kondrič, ro jen  31. 1. 

1915, Emil M ojzer, ro jen  15. i .  
1915, in  Zdravko Z avrtanik , ro 
je n  14. 1. 1915.

mladimi?
bleme, ki jih  v sak  dan sreču je
mo, k riva  sam o m ladina?

A li ji včasih  ne delam o k riv ice 
in jo  prepuščam o samo sebi? M o
rali bi. jii' nuditi oporo in  jo  
usm erjati po stdpinjah  napredka 
v družbenem  . in političnem  živ
ljen ju  in delu . M orali bi jii dati 
priložnost, d a ' se ude js tv u je  v  
raznih družbeno političnih  o rga- 
n izaaijah  im pokaže sposobnost 
za voden je  le-teh. V cepiti j i  je  
treba  v  zavest, dà  jo . družba po
trebu je  p ri reševan ju  političnih 
in proizvodnih problem ov in p r i
čaku je  od n je  ugodnih  rezu lta
tov. K ajti m lad ina so stopnice, ki 
vodijo  v  bodočnost, in  te stopni
ce je,, treba  oblikovati in uskla- 
.ja ti prim erno s časom, da  bodo 
dovolj trdne  in  zanesljive za n a 
še potrebe. Z avedati se moramo, 
da d ružba po trebu je  celega člo
veka. N i dovolj, da  delavec  s a 
mo p ro izvajaj vedeti m ora, kaj 
im zakaj : dela. V arčevati m ora s 
proizvajaln im i sredstv i in  jih  n e 
govati. U dejstvu je  se naj p ri delu  
organov sam oupravljanja, k a jti 
tako , bo spoznal proizvodnjo  -in 
po tek  proizvodnega p rocesa in 
prim erno tem u bo p rilaga ja l 
svo je  delb in  n av a ja l k  tem u so
delavce.

Zatorej, tovariši, pom agajm o 
m ladem u človeku na  po ti k  cilju!

P. M.

POROČILI SO SE:
M arija  Šfajmeker iz DE prom et, 

in K onrad R ižner iz DE električ. 
vzdrževanja.

NOVI DRUŽINSKI ČLANI: 
A nton  M acun je  dobil A ntona, 

Av-g-ušt S topfer —  Zvonka, J a 
roslav’ D ovhàn -t--Senjko, A nton 
H oryat —  A ntona, .Maritim M ez
narič -—■ M artina, Im re V arju  — 
Simono, A lojz K rajnc —  Branko-, 
Jernej Zelenik  —- D ušana, Ivam 
Lozinšek —■ Jožefo, Ž ivotije M i
losav ljev ič  ||IS lS rdžana.

n o v i  Člani kolektiva:
Jakob  Turk, šofer, A nton Šibi

la, šofer, 'K atarina  Kužner, d e 
lavka, Pavla K ovačič, delavka, 
A lojz Peršuh, dielavec, Drago 
Kneževič, k ljučavničar, A nton 
Tkalec, kovač, M aks Božank, 
k lepar, in  Ivan  K ostanjevec, k lju 
čavničar.

ODŠLI IZ PODJETJA:
Jožef Galun, A ndrej Štrucl, 

Leopold Letonja, P eter > Letonja, 
Ivan.. K ajzersberger, Š tefan PL, 
šek, Ludvik Bedrač, Silva Zupa
nič in  M arija  Gobec.

M. T.

Topli obrok v našem podjetju

KINO SVOBODA KIDRIČEVO
(Spored za februar 1965)

P e r s o n a ln e  s p r e m e m b e


